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Proponowany porządek obrad XXI sesji Rady Miasta Brzeziny: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Zapoznanie z porządkiem sesji. 

4. Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Miasta. 

5. Informacja burmistrza o pracach pomiędzy sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje. 

8. Zapytania do kierowników jednostek organizacyjnych miasta, prezesów spółek 

miejskich i prezesa Spółdzielni Socjalnej. 

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego, p.poż i sanitarnego Miasta Brzeziny 

za 2015 rok: 

9.1 Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Brzezinach o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego, w tym: w ramach konsultacji społecznych 

przedstawienie „mapy zagrożeń bezpieczeństwa” -  pokaz multimedialny. 

9.2 Informacja Komendanta  Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w 

Brzezinach o stanie bezpieczeństwa p.poż.  

9.3 Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  w Brzezinach o 

stanie zagrożeń sanitarno - epidemiologicznych. 

9.4 Informacja Straży Miejskiej w sprawie działań w zakresie porządku i 

bezpieczeństwa na terenie Miasta za 2015 r. 

10. Informacja o funkcjonowaniu  miejskich placówek kultury za 2015 r.: 

            10.1 Miejskiej Biblioteki Publicznej. 

            10.2 Muzeum Regionalnego. 

      10.3 Centrum Promocji i Kultury. 

11. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miasta Brzeziny w sprawie: 

      11.1 zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta  Brzeziny na 2016 r. 

      11.2 przyjęcia przez Miasto Brzeziny w 2016 roku powierzonego przez Radę Powiatu    

              w Brzezinach zadania publicznego z zakresu prowadzenia biblioteki publicznej   

              dla Powiatu Brzezińskiego. 

      11.3 zmiany uchwały Nr LIX/319/2014 Rady Miasta  Brzeziny z dnia 30 października  

              2014 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta Brzeziny 

              dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego  

              prowadzonych na terenie Miasta  Brzeziny oraz trybu i zakresu kontroli  

              prawidłowości ich wykorzystania 

      11.4 zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi o zamiarze  

              rozwiązania Straży Miejskiej w Brzezinach 

12. Wolne wnioski i sprawy różne 

13. Zakończenie sesji.  
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1.Otwarcie obrad 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Zofia Krawczyk podczas nieobecności przewodniczącego Rady 

Grzegorza Kędzi i z jego upoważnienia dokonała otwarcia obrad XXI sesji Rady Miasta  

Brzeziny w dniu 18 lutego 2016 r. o godz. 9.00 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  Brzeziny. 

Przywitała radnych, burmistrza z kadrą kierowniczą Urzędu Miasta, kierownikami jednostek 

organizacyjnych miasta, prezesami miejskich spółek i Spółdzielni Socjalnej oraz przybyłymi na 

obrady zaproszonymi gośćmi jednostek powiatowych:  Policji, Państwowej Straży Pożarnej i 

Państwowego Inspektora Sanitarnego. Przywitała przybyłych na sesję mieszkańców miasta  

Brzeziny. Sesja była transmitowana online. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła na podstawie podpisanej listy obecność 11 radnych. 

Nieobecni usprawiedliwieni radni to: Grzegorz Kędzia, Przemysław Maślanko, Jakub 

Piątkowski i Daniel Szymczak.  

 

3. Zapoznanie z proponowanym porządkiem obrad 

 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała proponowany porządek obrad XXI sesji i zapytała, czy są 

do niego uwagi lub propozycje.  Ponieważ nie było zgłoszeń, radni akceptowali przedstawiony 

porządek obrad . 

 

4. Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Miasta  

 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że zgłoszone: 

- jej uwagi w dwóch miejscach protokołu poprzedniej XIX sesji na str. 8 i 29,  

- uwagi  radnego Zbigniewa Bączyńskiego do zapisu  procedowania  projektu uchwały w p. 

12.6 (ustalenia kryteriów i ich wartości punktowej w postępowaniu rekrutacyjnym do szkół 

podstawowych…),  

-  uwagi naczelnika Wydziału SG Grzegorza Kozieła do p. 12.5 (ustalenia kryteriów i ich 

wartości punktowej w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych…) oraz p.12.7 ( ustalenia kryteriów i ich wartości punktowej w postępowaniu 

rekrutacyjnym do gimnazjum…) polegające na uszczegółowieniu procedury wnoszenia 

poprawek, zostały uwzględnione w treści protokołu i po podpisaniu przez  wiceprzewodniczącą 

Rady protokół wraz z poprawkami  zamieszczono na stronie BIP Miasta  Brzeziny. 

 

5. Informacja   Burmistrza z  prac  między  sesjami Rady Miasta Brzeziny 

 

- 28 stycznia burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Rynku Pracy. 

Zaopiniowano podział środków z Funduszu Pracy na aktywne formy w roku 2016. Do podziału 

było więcej środków niż w roku ubiegłym, ale wymagana jest też duża efektywność 

zatrudnienia po każdej formie aktywizacji, 

 

- 29 stycznia odbyło się spotkanie robocze zespołu, który  przygotowuje dokumenty do 

projektów zakwalifikowanych do dofinansowania w ramach Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych, 
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- 29 stycznia odbyła się dyskusja publiczna dot. zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Brzeziny, 

 

- 3 lutego odbyło się posiedzenie komisji mieszkaniowej, na którym rozpatrywano wniosek o 

przydział mieszkań w nowo wybudowanym budynku mieszkalnym wielopokoleniowym przy 

ul. Św. Anny 35a, 
 

- 5 lutego burmistrz uczestniczył w  konferencji w Wieruszowie zorganizowanej przez 

Narodowy Instytut Samorządu Terytorialnego nt.  „Centra Usług Wspólnych. Racjonalizacja 

kosztów działania w Jednostkach Samorządu Terytorialnego". Spotkanie miało na celu 

przybliżenie sposobów optymalizacji pod kątem finansowym i wydajnościowym  

powielających się stanowisk w JST. Burmistrz był jednym z prelegentów i wygłosił referat 

dotyczący wad i zalet wspólnej realizacji usług publicznych. Wśród innych mówców znaleźli 

się: dr Justyna Przywojska i dr Magdalena Kalisiak - Mędelska z Uniwersytetu Łódzkiego, 

Marek Wójcik Z-ca Dyrektora Biura Związku Powiatów Polskich oraz Barbara Niziołek 

Dyrektor Samorządowego Centrum Edukacji w Tarnowie. Moderatorem dyskusji był dr 

Tomasz Kłos z Wydziału Prawa i Administracji Uniwersytetu Łódzkiego. Konferencję 

otworzyła i podsumowała dr Iwona Wieczorek Dyrektor Narodowego Instytutu Samorządu 

Terytorialnego. Patronem honorowym sympozjum był Wojewoda Łódzki Zbigniew Rau, 

 

- 5 lutego z-ca burmistrza wraz z naczelnikiem Wydz. RI spotkali się z przedstawicielami 

mieszkańców z ul Polnej w sprawie utworzenia rady osiedla,  

 

- 8 lutego burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Zarządu i Walnym Zgromadzeniu 

Stowarzyszenia Łódzkiego Obszaru Metropolitarnego. Tematem posiedzenia było podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia aktualizacji i jednolitego tekstu strategii  ŁOM. 

 

- 9 lutego burmistrz wziął udział w siedzibie Łódzkiej Agencji Rozwoju Regionalnego S.A - w 

Regionalnym Forum Eksperckim nt. „Partycypacja społeczna w działaniach planistycznych i 

strategicznych – utrata kontroli przez władze czy urealnienie działań?”, którego celem było 

umożliwienie wymiany myśli i doświadczeń związanych z zagadnieniami kształtowania 

przestrzeni na obszarze województwa łódzkiego. Uczestnikami spotkania były osoby 

reprezentujące samorządy województwa łódzkiego odpowiedzialne za rozwój strategiczny i  

kształtowanie relacji przestrzennych, praktycy tematu oraz osoby zaangażowane w procesy 

planistyczne od strony instytucjonalnej. Eksperci podzielili się swoimi opiniami na temat 

aktualnego stanu wiedzy dotyczącej wdrażania ustawy z dnia 9 października 2015r.o 

rewitalizacji oraz tzw. ustawy krajobrazowej, 

 

- 9 lutego odbyło się spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Krajowych i Autostrad w 

sprawie bezpieczeństwa wzdłuż drogi krajowej Nr 72,   

 

- 9 lutego z-ca burmistrza uczestniczyła w spotkaniu przedstawicieli Stowarzyszenia Powiatów 

i Gmin Dorzecza Bzury. Celem spotkania było omówienie kryteriów wyboru projektów w 

ramach Działania VI – VI.1. Dziedzictwo kulturowe i infrastruktura kultury, VI.2. Rozwój 

gospodarki turystycznej, VI.3. Rewitalizacja i rozwój potencjału społeczno-gospodarczego, 

 

-9 lutego  wraz z zastępcą burmistrza i naczelnikiem Wydziału Rozwoju Infrastruktury i 

Mienia w siedzibie Ochotniczej Straży Pożarnej w Lipinach  uczestniczyliśmy w konsultacjach 

społecznych przedstawicieli mieszkańców Miasta Brzeziny, Gminy Brzeziny i Gminy 

Nowosolna pn. „Model Zrównoważonego Transportu Zbiorowego w Łodzi 2020+”. Celem 
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zebrania było wyrażenie opinii i sugestii dotyczącej transportu zbiorowego. Organizatorem 

spotkania był Zarząd Dróg i Transportu w Łodzi, 

 

- 10 lutego burmistrz wspólnie z projektantem spotkali  się z  kupcami brzezińskimi w sprawie 

zagospodarowania przestrzeni rynku między ul. Modrzewskiego a ul. Lasockich i części ul. 

Mickiewicza, 

 

- 11 lutego burmistrz uczestniczył w obradach Zespołu ds. Ochrony Zdrowia i Polityki 

Społecznej Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego w Ministerstwie Zdrowia. 

Tematem obrad były projekty zmian ustaw i rozporządzeń.  

 

- 11 lutego spotkał się zespół roboczy w sprawie możliwości pozyskania środków na 

rekultywację terenów pod strefę inwestycyjną, 

W tym miejscu burmistrz poinformował o problemach społecznych samorządu Koluszek 

związanych z funkcjonowaniem strefy inwestycyjnej. 

 

- 12 lutego burmistrz uczestniczył w rozmowach z mieszkańcami ul. Zdrowie w sprawie 

odprowadzenia wód deszczowych. Burmistrz poinformował o rozwiązaniu ostatecznym 

problemu, 

 

- 15 lutego odbyło się spotkanie robocze w sprawie pozyskania środków na farmę 

fotowoltaiczną, 

 

- 17 lutego burmistrz spotkał się z przedstawicielami Krajowej Izby Gospodarczej w sprawie 

pozyskania środków finansowych z Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko - 

Działania Pomoc Techniczna na wzorcowy PSZOK. 
 

Dyskusja 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak, nawiązując do informacji burmistrza 

z 12 lutego, zapytał, w jaki sposób rozwiązany został ostatecznie konflikt z mieszkańcami tej 

ulicy dot. odprowadzenia wód deszczowych. Powiedział, że był na tym spotkaniu i zauważył 

chęć porozumienia stron, natomiast nie uważa, aby było to ostateczne załatwienie problemu. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że może tak sądzić, gdyż uważa, że można zamknąć to postępowanie w 

oparciu o propozycje strony społecznej. W końcu zgodził się z twierdzeniem radnego, że strony 

porozumiały się w dążeniu do zakończenia sporu w sposób korzystny dla obu stron.  

 

Radna Ilona Skipor powiedziała, że cieszy  pozyskanie środków na rekultywację terenu pod 

strefę inwestycyjną. Zapytała, kiedy przystąpimy do robót w strefie. Drugie pytanie dotyczyło 

terminu  przedstawienia Radzie harmonogramu kolejności prowadzenia robót na drogach 

nieulepszonych.  

 

Burmistrz odpowiedział, odnosząc się do rozpoczęcia prac w strefie, że zależy to od ekspertów, 

którzy określą, czy możemy przystąpić do rekultywacji tego terenu w oparciu o studium, czy w 

oparciu o uchwalony perspektywiczny plan.  Możemy rozpocząć te prace wkrótce, jeśli 

eksperci przyjmą postawę liberalną (w oparciu o studium) albo w maju/czerwcu, gdy za  

podstawę przyjęty zostanie przyjęty plan perspektywicznego rozwoju. Burmistrz 

poinformował, że obecnie mamy drugi etap wyłożenia planu. Odpowiadając na pytanie o 
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harmonogram robót na drogach nieulepszonych, burmistrz wyjaśnił, że może być 

przedstawiony na sesji w marcu. 

 

Radny Tadeusz Barucki  nawiązując do spotkania z dnia 15 lutego w sprawie pozyskania 

środków na projekt farmy fotowoltaicznej, zapytał o wielkość wkładu każdej ze stron 

partnerstwa publiczno – prywatnego. Radny przedstawił swój punkt widzenia, że jeśli 

inwestycja będzie na zasadach spółek, to wspólnik będzie dążyć do przejęcia większości akcji, 

tak jak się to stało w przypadku szpitala. 

 

Burmistrz  wyjaśnił, że radny wybiega niepotrzebnie w przyszłość, gdyż nie ma jeszcze ram 

prawnych tego przedsięwzięcia, ale na pewno można już powiedzieć, że to nie będzie na 

zasadzie spółki akcyjnej. Celem przedsięwzięcia będzie osiągnięcie zysku ze sprzedaży energii 

elektrycznej wyprodukowanej w sposób ekologiczny z energii słonecznej. Burmistrz 

powiedział, że przede wszystkim musi być dobrze zabezpieczony prawnie interes publiczny. 

Wybór partnera prywatnego lub koncesjonariusza odbyłby się na zasadzie przetargu. Miasto 

wniosłoby do interesu wartość gruntu. To są ogólne informacje. Radny nie ma racji, 

przyrównując naszą inwestycję do sytuacji powiatowej spółki szpitalnej. Burmistrz powiedział, 

że na razie nie ma potrzeby prowadzenia szczegółowej polemiki, bo temat jest do przemyślenia  

i wyboru najlepszej drogi postępowania dla miasta  pod względem prawno – organizacyjnym i 

finansowym. 

 

Radny Maciej Sysa zarzucił projektantowi targowiska, że nie zna kształtu terenu, na którym ma 

projektować zmiany. Powiedział, że taka jest opinia niektórych kupców.  Pytał, czy na końcu 

ciągu pieszo - jezdnego przy skrzyżowaniu z ul. Mickiewicza znajdzie się miejsce dla kiosku, 

który przylega obecnie do budynku poczty. 

 

Burmistrz powiedział, że nie jest to prawda i że ta uwaga jest złośliwa.  Burmistrz określił, że 

nie tylko kiosk się zmieści przy nowym skrzyżowaniu, ale i niewielki lokal handlowy, który 

zamierza postawić spółka TBS. 

 

Radny przekazał opinię tych  kupców, którzy chcieliby utrzymać obecny kształt rynku i są 

przeciwni zasadniczym zmianom w jego modernizacji. Obawiają się oni, że zmiany przyniosą 

tak duże koszty  przebudowy, na które wielu nie będzie stać. Radny powiedział, że wielu 

kupcom nie podobają się zmiany zaproponowane w  przedstawionej w BISie wizualizacji 

rynku. Jego zdaniem burmistrz powinien zejść ze ścieżki, którą podąża i przystosować się do 

większości handlujących, którzy nie osiągają nawet przeciętnych zysków na  handlu. Co z nimi 

będzie, gdy nie udźwigną  finansowo tych zmian? 

 

Burmistrz odpowiedział, że na kolejnym spotkaniu na początku marca odbędą się konsultacje 

społeczne z wszystkimi zainteresowanymi, przy udziale radnych. Przedstawione zostaną 

postulaty strony społecznej co do wielkości boksów i przyszłych rozwiązań miejsc handlu 

obwoźnego. W wyniku dotychczasowych ustaleń zrezygnowano np. z nadbudowy nad 

pawilonami handlowymi i zmienione zostały rozmiary boksów. Burmistrz wyjaśnił, że nie 

może się zgodzić, aby  powstały na rynku miejsca do handlu wykonane z materiałów 

nietrwałych, takich jak płyta obornicka, czy blacha. Boksy będą murowane i rozmieszczone w 

kształcie 2 podków. Powinno to być miejsce handlu estetyczne i konkurujące ze sklepami 

wielkopowierzchniowymi. Parking będzie usytuowany na obecnej dolnej części rynku. 

Burmistrz poinformował, że po zakończeniu inwestycji boksy handlowe będzie można 

wykupić za ok. 60 tys. zł za jeden boks o wymiarach 5 x 6 m. kw.,  przewiduje się, że boksy 

będzie można  dzielić. Natomiast nie będzie pobierany czynsz. Jeżeli kogoś nie będzie stać na  
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zainwestowanie 60 tys. zł. za większy boks lub 30 tys. zł. za mniejszy, to będzie możliwość 

uzyskania niskooprocentowanej  (1 %) pożyczki z Łódzkiej Agencji Rozwoju Regionalnego. 

Burmistrz powiedział, że wśród zajmujących się handlem są takie osoby, które  funkcjonują na 

granicy opłacalności i one nie powinny narzucać  swojego toku myślenia ogółowi środowiska 

handlowców o kierunku przemian na rynku. Rewitalizacja naszego rynku powinna łączyć się z 

podniesieniem estetyki miasta i polepszeniem zarówno kultury handlu, jak i warunków pracy w 

tym zawodzie. 

 

Radny Maciej Sysa zapytał, czy pan burmistrz będzie mógł podżyrować taką pożyczkę. 

 

Burmistrz zwrócił się do prowadzącej obrady wiceprzewodniczącej Rady z uwagą, że radny 

pozwala sobie za dużo, prowadząc dyskusję poniżej pewnej granicy kultury.  

 

Radny Zbigniew Bączyński był zdania, że jeden z punktów przyszłej sesji powinien być 

poświęcony modernizacji brzezińskiego rynku, gdy już będziemy znali kształt propozycji 

rozwiązań przestrzennych. Radny uważa, że w XXI wieku warunki na rynku powinny być 

przyzwoite, o wiele lepsze niż dotychczas. Jednocześnie powinniśmy wsłuchać się w głosy 

pracujących na targowisku. Zdaniem radnego poruszanie się po targowisku pełnym dziur  w 

asfalcie, z zagrożeniem zawadzenia o wystające druty uzbrojenia, uwłacza godności 

konsumentów w mieście powiatowym. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Grzegorz Maślanko poprosił burmistrza o 

więcej szczegółów ze spotkania 17 lutego w sprawie wzorcowego PSZOK. Plan tego 

przedsięwzięcia jest bardzo ambitny i radny chciałby wiedzieć, z jakich środków będzie 

realizowany.  

 

Burmistrz poinformował, że projekt z wykorzystaniem pomocy publicznej powinien być 

zamknięty do końca 2017 r. Projekt ten możemy dodatkowo rozwinąć w oparciu o dostępne na 

rynku finansowym dotacje z WFOŚ, czy z RPO Województwa Łódzkiego w zakresie poprawy 

jakości kompostowania – chodzi o ograniczenie obecnie uwalniającego się odoru. Chcemy też 

lepiej wykorzystać istniejącą infrastrukturę np. poprawić jakość pracy pieca. Burmistrz 

zapowiedział rozwinięcie w naszym mieście inkubatora przedsiębiorczości społecznej dla firm 

recyklingowych z terenu województwa a nawet z terenu całej Polski. 

 

Na pytanie radnego o udział miasta w projekcie burmistrz odpowiedział, że wkład miasta  

wyniesie 15% a podstawowa dotacja to 1.700.000 zł. 

 

Radny Dariusz Guzek zapytał, jakie wnioski można wyciągnąć ze spotkania w dniu 5 lutego z 

przedstawicielami mieszkańców ul. Polnej. 

 

Zastępca burmistrza Justyna Nowak poinformowała, że tematem spotkania było 

przedyskutowanie przydatności różnych form konsultacji społecznych dotyczących utworzenia 

rady osiedlowej. 

 

W tym miejscu wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że w przesłanym radnym porządku 

obrad zabrakło na skutek omyłki zaplanowanego wcześniej punktu  „Informacja w sprawie 

strategii i kierunków rozwoju Miasta  Brzeziny w związku z nową perspektywą finansową Unii 

Europejskiej”. Powiedziała, że burmistrz poprosił, aby punkt ten umieścić w  pozycji nr 10. 

porządku sesji, w związku z jego pilnym wyjazdem w sprawach rodzinnych. Zaproponowała 

przegłosowanie wniosku formalnego w sprawie uzupełnienia porządku obrad. 
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Za wnioskiem o zmianę porządku obrad było 9 radnych (jednogłośnie).  Dwoje radnych nie 

głosowało z powodu chwilowego opuszczenia sali obrad. 

 

Zmieniony porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1.   Otwarcie obrad. 

2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.   Zapoznanie z porządkiem sesji. 

4.   Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Miasta. 

5.   Informacja burmistrza o pracach pomiędzy sesjami. 

6.   Interpelacje i zapytania radnych. 

7.   Odpowiedzi na interpelacje. 

8.   Zapytania do kierowników jednostek organizacyjnych miasta, prezesów spółek   

      miejskich i prezesa Spółdzielni Socjalnej. 

9.   Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego, p.poż i sanitarnego Miasta Brzeziny    

      za 2015 rok: 

9.1 Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Brzezinach o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego, w tym: w ramach konsultacji społecznych przedstawienie 

„mapy zagrożeń bezpieczeństwa” -  pokaz multimedialny. 

9.2 Informacja Komendanta  Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Brzezinach o 

stanie bezpieczeństwa p.poż.  

9.3 Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  w Brzezinach o 

stanie zagrożeń sanitarno - epidemiologicznych. 

            9.4 Informacja Straży Miejskiej w sprawie działań w zakresie porządku i     

            bezpieczeństwa na terenie Miasta za 2015 r. 

10. Informacja w sprawie strategii i kierunków rozwoju Miasta  Brzeziny w związku z   

      nową perspektywą finansową Unii Europejskiej. 

11. Informacja o funkcjonowaniu  miejskich placówek kultury za 2015 r.: 

            11.1 Miejskiej Biblioteki Publicznej. 

            11.2 Muzeum Regionalnego. 

      11.3 Centrum Promocji i Kultury. 

12. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miasta Brzeziny w sprawie: 

      12.1 zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta  Brzeziny na 2016 r. 

      12.2 przyjęcia przez Miasto Brzeziny w 2016 roku powierzonego przez Radę Powiatu    

              w Brzezinach zadania publicznego z zakresu prowadzenia biblioteki publicznej   

              dla Powiatu Brzezińskiego. 

      12.3 zmiany uchwały Nr LIX/319/2014 Rady Miasta  Brzeziny z dnia 30 października  

              2014 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta Brzeziny 

              dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego  

              prowadzonych na terenie Miasta  Brzeziny oraz trybu i zakresu kontroli  

              prawidłowości ich wykorzystania 

      12.4 zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi o zamiarze  

              rozwiązania Straży Miejskiej w Brzezinach 

13. Wolne wnioski i sprawy różne 

14. Zakończenie sesji.  
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6. Interpelacje i zapytania radnych 

 

Radny Tadeusz Barucki zabrał głos w sprawie konieczności poprawy bezpieczeństwa pieszych 

na przejściach  ulic należących do zarządców dróg wojewódzkich i GDDKiA w związku z 

niedawnym tragicznym zdarzeniem na przejściu przy ul. Modrzewskiego, w wyniku którego 

jedna osoba zginęła a druga jest ranna. Powiedział, że nie jest to pierwszy tak tragiczny 

wypadek w tym miejscu. Wielokrotnie zgłaszał władzom miasta, aby skutecznie poprawić 

bezpieczeństwo na przejściach w obrębie skrzyżowania ulic Modrzewskiego i Konstytucji 3 

Maja. Zawsze jednak otrzymywał odpowiedź, że jest to kompetencja Zarządu Dróg 

Wojewódzkich, który ciągle tłumaczył się  brakiem środków finansowych. Radny zwrócił się o 

poprawę oświetlenia przejść dla pieszych w całym mieście. Obecnie jest ono niewystarczające, 

piesi na pasach są niewidoczni dla kierowców, zwłaszcza w okresie jesienno – zimowym. 

 

Burmistrz  poinformował, że rozmawiał z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi p. 

Mirosławem Szychowskim w sprawie poprawy stanu drogi wojewódzkiej w ul. 

Modrzewskiego na odcinku od targowiska do skrzyżowania z ul. Wojska Polskiego. Wymaga 

to wielu regulacji prawnych w zakresie zamiany działek pomiędzy miastem i ZDW i dużych 

nakładów inwestycyjnych w zakresie przebudowy drogi, odwodnienia terenu, budowy 

kanalizacji deszczowej, poprawy stanu przejść dla pieszych w rejonie targowiska. Na ten cel 

marszałek  województwa powinien znaleźć odpowiednie środki, np. z RPO WŁ.  Burmistrz 

poinformował, że w przyszłym tygodniu miasto odwiedzi zespół specjalistów drogownictwa, 

który zaproponuje warianty rozwiązań w tym rejonie miasta, m.in. dotyczące skomunikowania  

tej drogi od ul. Przedwiośnie poprzez Konstytucji 3 Maja (z likwidacją schodów na pieszym 

pasażu) z centrum miasta poprzez rynek ciągiem komunikacyjnym w kierunku ul. Staszica. Po 

wizytacji tych specjalistów przedstawione zostaną warianty rozwiązań, które powinny 

zapewnić zarówno płynność ruchu drogowego jak i poprawić bezpieczeństwo pieszych w tym 

rejonie miasta. Burmistrz poinformował, że na skutek dokonanej zamiany gruntów będziemy 

mogli uzupełnić ciąg ścieżki rowerowej biegnącej od ul. Głowackiego w kierunku szpitala (ul. 

M. Skłodowskiej). 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak podzielił zdanie radnego Tadeusza 

Baruckiego w kwestii poprawy  doświetlenia wszystkich przejść dla pieszych w całym mieście, 

zwłaszcza w ciągu drogi krajowej nr 72. Radny zgłosił  dwie interpelacje, które przekaże także 

w formie pisemnej. Pierwsza dotyczy utworzenia przejścia dla pieszych na ul. Sienkiewicza w 

pobliżu Szkoły Podstawowej Nr 2, druga – koniecznej poprawy stanu czystości w całym 

mieście w wyniku zasłania chodników, placów, trawników, miejsc zabaw dla dzieci psimi 

odchodami. Radny dziwił się, że nikt tym problemem nie interesuje się, zwłaszcza właściciele 

psów. 

 

Burmistrz  przypomniał, że dobrym rozwiązaniem poprawiającym bezpieczeństwo na 

przejściach dla pieszych było wyposażenie przejść dla pieszych podczas inwestycji 

„schetynówki” w ul. Przedwiośnie i Głowackiego w ostrzegawcze - migające światła oraz w 

tzw. azyle dla pieszych. W sprawie zanieczyszczania terenów miejskich psimi odchodami a 

także zatruwania powietrza spalaniem odpadów tkanin syntetycznych oraz innych śmieci w 

paleniskach domowych potrzebna jest edukacja ekologiczna w kierunku zwiększenia 

partycypacji społecznej w promowaniu korzystnych  społecznie zachowań. Na ten cel możemy 

wykorzystać  do 200 tys. zł. z funduszy  WFOŚ. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak przedstawił pogląd, że działania 

edukacji proekologicznej są korzystne w swoich skutkach dopiero w dłuższym okresie czasu, a 
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przecież do skutecznego i pilnego osiągnięcia poprawy w ograniczaniu nagannych zachowań 

niektórych mieszkańców możemy wykorzystać skutecznie narzędzia kontroli, które Urząd 

Miasta posiada. Radny dodał, że trudno jest oczekiwać, aby sąsiedzi donosili na siebie, że 

spalają niedozwolone odpady. 

 

Radna Ilona Skipor  odczytała uzyskaną z KP Policji informację o zdarzeniach drogowych na 

skrzyżowaniu ul. Konstytucji 3 Maja z ul. Modrzewskiego, z której wynika, że jest to bardzo 

niebezpieczne miejsce. Radna skrytykowała wprowadzony  zakaz skrętu w lewo z ul. 

Przedwiośnie w kierunku Rawy Maz. Jest to nieuzgodniona wcześniej z nami zmiana, 

komplikująca kierowcom poruszanie się po mieście i zmuszająca do poszukiwania wyjazdu w 

kierunku Rawy Maz. przez  ul. Sienkiewicza, Boh. Warszawy, Głowackiego do ul. 

Tulipanowej, z której będzie dopiero można skręcić w lewo do Rawy Maz.  

 

Na zapytanie burmistrza, dlaczego radna kieruje do niego taką informację, skoro  bezpieczeństwo  

w ruchu drogowym jest w kompetencji starosty, odpowiedziała,  że chodzi jej o lepsze rozeznanie w 

sytuacji przez radnych. Burmistrz  zgodził się z opinią radnej w sprawie zakazu skrętu w lewo z ul. 

Przedwiośnie w ul. Sienkiewicza  i powiedział, że zwróci się o przywrócenie możliwości skrętu w 

lewo w tym miejscu, a na razie proponuje, aby ustawić tablicę informacyjną przy ul. Głowackiego 

dla jadących w kierunku Warszawy. 

 

Radny Zbigniew Bączyński podzielił się swoim długoletnim doświadczeniem zarówno jako 

kierowca, jak i były wieloletni egzaminator kierowców, że na przyczynę wypadków składa się 

wiele elementów: stan techniczny dróg, stan oświetlenia przejść dla pieszych,  skupienie uwagi 

zarówno kierowców, jak i pieszych i wielu jeszcze innych. Powiedział, że przeniesienie zmian 

ruchu drogowego z szerokich przebudowanych jezdni w wąskie uliczki osiedlowe jest 

rozwiązaniem nieszczęśliwym i odbywa się kosztem mieszkańców  osiedla. Radny zapytał, jak 

miasto jest przygotowane do wprowadzenia w życie  tzw. „ustawy krajobrazowej”. Radny 

zaproponował, aby „dobre zmiany” rozpocząć od poprawy estetyki centrum administracyjnego 

miasta  i powiatu poprzez jego ukwiecenie, polepszenie stanu marnych obecnie klombów i 

trawników. Przydałoby się może zatrudnić miejskiego plastyka i ogrodnika. Poprosił także o 

informację w sprawie przygotowania miasta  do obsługi mieszkańców nabywających prawa z 

ustawy o programie pomocowym dla „rodzin  500 +”. 

 

Burmistrz podziękował za tę wypowiedź, w której są raczej sugestie, niż pytania. Wyjaśnił, że 

tzw. „ustawa krajobrazowa” jest ważna, ale wg  niego ważniejsza dla nas jest  ustawa o 

rewitalizacji, która pozwoli  rozwiązać szereg problemów związanych z poprawą stanu 

technicznego i problemów społecznych zabytkowego centrum Brzezin. Przy okazji poprawi się  

wizerunek tej części miasta . Zaznaczył, że wprowadzane zmiany w obszarze rewitalizowanym 

będą możliwe po konsultacjach społecznych i akceptacji samorządu. Burmistrz wyjaśnił, że 

stanem miejskich trawników i klombów zajmie się Spółdzielnia Socjalna i przeszkoleni jej 

pracownicy.  Nawiązując do pytania radnego w sprawie przygotowań do wdrożenia programu 

„rodzina 500 +”, określił się jako duży zwolennik tego programu, w wyniku którego 2.500 

brzezińskich dzieci poprawi warunki bytowe swoich rodzin a na lokalny rynek wpłynie  

dodatkowo 1.250.000 zł. miesięcznie.  O informację dot. szczegółów przygotowań do 

wprowadzenia  programu w życie poprosił p. Teresę Kwiecień – kierownik brzezińskiego 

MOPS. 

 

Kierownik MOPS wyjaśniła, że w chwili obecnej  trwają przygotowania organizacyjne, w tym 

szkolenia przez Wydział Polityki Społecznej Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego do wdrożenia  

omawianego programu. Powiedziała, że pewien problem organizacyjny, ale i finansowy 
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stanowić będzie obsługa bankowa oraz administracyjna programu (przygotowanie i rozesłanie 

decyzji). Koszt miesięczny tej obsługi wyniesie ok. 25 tys. zł a rocznie ok. 300 tys. zł. 

 

Burmistrz zapewnił  kierownik MOPS o wsparciu Ośrodka  przez pracowników Urzędu 

Miasta, co przyniesie pewne oszczędności kosztów.  Burmistrz wyjaśnił, że przygotowuje 

reorganizację funkcjonowania Urzędu Miasta  poprzez utworzenie w randze wydziału Urzędu 

Miasta Centrum Usług Wspólnych, które będzie obsługiwać jednostki organizacyjne miasta. 

Jedynie  MOPS ze względu na specyfikę swojej pracy nie wejdzie do obsługi przez nowy 

wydział. Modyfikacji ulegnie też działalność transportowa  w zakresie dowozu dzieci 

niepełnosprawnych do łódzkich szkół i praca kierowcy – opiekuna dzieci oraz praca gońca, 

którego efektywność pracy powinna się poprawić. Wsparcie MOPS ze strony Urzędu będzie 

więc konkretne pod względem dostarczania decyzji administracyjnych przez CUW. 

 

Radny Dariusz Guzek poruszył 2 kwestie. Pierwsza to zagrożenie bezpieczeństwa 

przechodniów przy budynku Lasockich 22, którego ściana lada dzień może się zawalić. Radny 

proponuje, aby to miejsce oznaczyć jako niebezpieczne i wyłączyć czasowo z użytku dla 

przechodniów. Druga sprawa, jaką radny poruszył to postawienie znaku zakazu zatrzymywania 

się i postoju po jednej stronie ul. Kilińskiego na odcinku pomiędzy ul. Reymonta do ul. 

Uniwersału Połanieckiego. Radny wyjaśnił, że parkujące samochody osobowe po obu stronach 

ulicy Kilińskiego uniemożliwiają przejazd wozów bojowych PSP. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że budynek przy ul. Lasockich 22 znajduje się (jako zabytek) pod opieką 

konserwatora wojewódzkiego zabytków a ten nie udziela on zgody właścicielom  na jego 

rozebranie. Burmistrz zamierza sam zaangażować się w rozwiązanie tego problemu w 

bezpośrednim kontakcie z konserwatorem, ale dopiero po powrocie z urlopu do pracy w 

pierwszych dniach marca. Być może uda się przekonać konserwatora zabytków do odtworzenia 

budynku zgodnie z jego zaleceniami. Burmistrz powiedział, że popiera wniosek komendy  PSP  

w  sprawie postawienia znaku zakazu  zatrzymywania i postoju po jednej stronie  ul. 

Kilińskiego dla przejazdu wozów bojowych straży pożarnej. 

 

Radna Ilona Skipor wnioskowała o umieszczenie progów zwalniających na ul. Moniuszki przy 

Przedszkolu Nr 3 i przy Szkole Podstawowej Nr 1. 

 

Burmistrz odpowiedział, że progi zwalniające są stosowane raczej na ulicach wewnętrznych  

osiedli, natomiast w miejscach, które radna wskazuje, można zastosować  wyniesienia na 

przejściach wymuszające zwalnianie szybkości pojazdów.  

 

Radny Maciej Sysa prosił, aby przy chodniku na ul. Nadrzecznej postawić znak drogowy 

zakazu parkowania dla  klientów okolicznych sklepów i targowiska, którzy zastawiają chodnik 

i wjazdy na posesje mieszkańców. Prosił także o podanie terminu remontu uszkodzonego 

chodnika przy ul. Lasockich. Radny poprosił o bieżącą informację na temat przygotowań 

konsultacji społecznych dotyczących powołania rad osiedlowych. 

 

Burmistrz odpowiedział, że prace nad bieżącymi naprawami chodników i przebudową 

rozpoczną się wiosną br. i przeznaczone jest na ten cel 100 tys. zł. Burmistrz wymienił ulice, na 

których zakres robót będzie największy: Bohaterów Warszawy, Konstytucji 3 Maja, 

Kilińskiego. 

 

W tym miejscu burmistrz poinformował o przygotowaniach w ramach zmian organizacyjnych 

Urzędu do utworzenia Centrum Usług Wspólnych w randze referatu, którym kierować będzie 
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zastępca skarbnika miasta. W komórce tej pracować będą 4 osoby, które mają przejść 

odpowiednie przeszkolenie. Komórka ta obsługiwać będzie jednostki organizacyjne miasta pod 

względem finansowo – księgowym.    

 

Burmistrz poprosił naczelnika Wydziału RI Radosława Pykę, aby udzielił informacji w sprawie 

konsultacji społecznych. 

 

Naczelnik Radosław Pyka poinformował, że jest w trakcie przygotowania projektu uchwały 

Rady Miasta. Przyśpieszenie terminu obecnej sesji o tydzień spowodowało, że ten projekt nie 

jest jeszcze gotowy, ale w marcu zostanie przedłożony do opinii prawnej, opinii Komisji Spraw 

Społecznych i  Rady Miasta. Powiedział, że projekt ten musi być zgodny z przepisami 

obowiązującego prawa. Poinformował też, że odbywają się spotkania sondażowe z 

mieszkańcami ulic osiedla przy ul. Polnej.  

 

7. Odpowiedzi na interpelacje 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że do biura Rady Miasta wpłynęły następujące 

odpowiedzi do wiadomości przewodniczącego Rady Miasta  na złożone wcześniej interpelacje: 

- radnego Krzysztofa Jeske w sprawie oświetlenia ulic osiedla Szydłowiec, 

- radnego Tadeusza Klimczaka w sprawie kanalizacji na ul. Zdrowie. 

 

Radny Krzysztof Jeske w imieniu mieszkańców osiedla Szydłowiec, zwłaszcza ulic Słonecznej 

i Kordeckiego zwrócił się ponownie o odpowiedź w sprawie poprawienie stanu bezpieczeństwa 

mieszkańców poprzez poprawę  oświetlenia tych ulic. 

 

Zastępca burmistrza wyjaśniła, że pismo w tej sprawie niedawno podpisywała i wkrótce radny 

powinien je otrzymać. 

 

 

8.  Zapytania do kierowników jednostek organizacyjnych miasta, prezesów spółek 

miejskich i prezesa Spółdzielni Socjalnej 

   

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Grzegorz Maślanko zapytał dyrektora 

Centrum Kultury Fizycznej Daniela Nawrockiego, czy budynek, w którego części znalazł 

miejsce Dom Dziennego Pobytu dla Osób Starszych, będzie wykorzystany także dla obsługi 

działalności sekcji sportowych piłkarzy i laskarek. 

 

Dyrektor CKF odpowiedział, że pomieszczenia w oddanym niedawno budynku (oprócz 

przeznaczonych dla programu Senior Wigor) zostały przekazane stowarzyszeniom społecznym 

m.in. na magazyny w piwnicach budynku. Poinformował natomiast o konkursie Ministerstwa 

Sportu  na modernizację infrastruktury sportowej, do którego chcemy zgłosić budynek na 

zaplecze tzw. szatniowe dla sekcji sportowych. Termin zgłoszeń jest do końca marca  tego 

roku.  Projekty, które zostaną przyjęte, mają szansę na dofinansowanie w wysokości 50% 

wydatków kwalifikowalnych. 

 

Radny zapytał, kto będzie wnioskodawcą. 

 

Dyrektor CKF odpowiedział, że zgłaszającym będzie samorząd a wykonawcą Centrum Kultury 

Fizycznej. Dodał, że należałoby  pospieszyć się ze zleceniem na dokumentację i do końca 

marca załatwić pozwolenie na budowę. 
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Radny uważa, że decyzje powinny w tym przypadku zapadać szybko, dlatego chciałby znać  

zdanie burmistrza lub zastępcy w sprawie zwołania  sesji nadzwyczajnej, ale niestety nie są oni 

w tej chwili obecni na sali obrad. 

 

Radna Ilona Skipor uważała, że do chwili przybycia któregoś z burmistrzów należy ogłosić 

przerwę w obradach, jednak radny Zbigniew Bączyński był zdania, żeby kontynuować obrady i 

powrócić do tematu sesji nadzwyczajnej, gdy pojawi się burmistrz lub jego zastępca.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady postanowiła kontynuować obrady w tym punkcie porządku obrad.  

 

O głos poprosiła skarbnik miasta   p.Grażyna Mela, która zaproponowała, aby dyrektor CKF 

wykorzystał swój budżet na pokrycie kosztów dokumentacji i  wystąpił o pozwolenie na 

budowę. W chwili obecnej jeszcze nie wiemy, jakimi środkami będziemy dysponować z 

nadwyżki budżetowej po rozliczeniu finansowym ubiegłego roku. 

 

Dyrektor Nawrocki uzupełnił swoją informację  dot. inwestycji na stadionie. Policzył, że 

budynek, o którym mowa kosztowałby ok. 500 tys. zł, ale niezbędne są jeszcze nakłady na 

budynek pomocniczy, ciągi komunikacyjne i drogę pożarową. 

 

Radna Grażyna Pietrasik zaproponowała dyrektorowi CKF rozszerzenie oferty usług dla 

klientów pływalni na  utworzenie na zewnątrz basenu plaży. 

 

Dyrektor CKF odpowiedział, że dysponuje ograniczonym budżetem i utworzenie piaszczystej 

plaży z prawdziwego zdarzenia na zewnątrz pływalni wymagałoby dużych środków. Dlatego 

uważa, że możliwa jest tylko plaża trawiasta uruchamiana w okresie od maja do września.  

 

Radny Maciej Sysa  zadał pytanie, gdzie i w jakim terminie mógłby być uruchomiony Skate 

Park. 

 

Wiceburmistrz odpowiedziała, że miejsce na Skate Park jest wyznaczone na stadionie 

sportowym. 

 

Radna Ilona Skipor poprosiła o odpowiedź prezesa spółki TBS  - ile wspólnot zgłosiło się do 

programu „Kawka” . Do prezesa Spółdzielni Socjalnej skierowała zapytanie o wywóz piasku z 

ulic zarządzanych przez miasto. Jej zdaniem, jeśli nie zrobi się tego teraz, to przy większym 

opadzie deszczu piasek znajdzie się w studzienkach kanalizacji deszczowej. 

 

Prezes TBS Tomasz Miazek wyjaśnił, że wszystkie wspólnoty chciałyby podłączenia do sieci 

c.o., tylko nie wszystkie budynki nadają się do tego pod względem technicznym. Mieszkania w 

starych budynkach są wysokie i nie ocieplone. Najpierw należałoby wyremontować  w 

większości z nich dachy i wymienić balkony. Jego zdaniem mieszkańcy nie wytrzymaliby 

finansowo kosztów ogrzewania. 

 

Prezes Spółdzielni Socjalnej Ryszard Śliwkiewicz odpowiedział, że gdy dostanie zlecenie z 

Urzędu Miasta  na usunięcie piasku z terenu ulic, to się tym zajmie. 

 

 Z-ca burmistrza  wyjaśniła, że na ten cel na razie jest przygotowane 5 tys. zł. 
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Radna Ilona Skipor kontynuowała  zadawanie pytań, tym razem skierowała je do prezesa PEC 

Radosława Podogrockiego w sprawie całkowitego odbioru budynku mieszkalnego przy ul. 

Sportowej. 

 

Prezes spółki PEC poinformował, że pozwolenie na użytkowanie  budynku przy ul. Sportowej 

odbyło się w dniach 27 – 31 grudnia 2015 r. Powiedział, że na ten moment faktury są 

zapłacone w 75%, reszta zostanie rozliczona w marcu br. Spółka nie potrzebowała wsparcia 

kredytowego do sfinansowania tej inwestycji. Na pytanie radnej, czy spółka przygotowuje się 

do budowy budynku na terenie stadionu, prezes odpowiedział, że nie. 

 

Radna Grażyna Pietrasik zapytała prezesa PEC, ile aktów notarialnych  zawarto do tej pory. 

Następnie ilu pracowników PEC wykupiło mieszkania w nowym bloku na ul. Sportowej i na 

jakich warunkach. 

 

Prezes odpowiedział, że w okresie 25 – 27 lutego będzie podpisywane 30 aktów notarialnych 

łącznie z wydzieleniem mieszkań. Na drugie pytanie prezes odpowiedział, że budowa tego 

budynku nie była czysto komercyjna. Po części jest to budynek zakładowy dla pracowników 

PEC. Kupno zadeklarowało 10 pracowników spółki, ale obecnie 6 nabywców, to pracownicy 

spółki. Mieszkania nabyli po cenie preferencyjnej, niższej o 200 zł/m.kw. Jeden lokal PEC 

zatrzymał z przeznaczeniem na lokal sklepowy. 

 

Radny Tadeusz Barucki zadał pytanie, w jaki sposób nastąpił podział wartości nieruchomości 

gruntowej  pod budynkiem. Przecież działkę przy ul. Sportowej PEC otrzymał od miasta za 

darmo aportem. 

 

Prezes PEC odpowiedział, że nie zna sprawy związanej z przekazaniem gruntu dla PEC od 

miasta, gdyż sprawa była załatwiana zanim przyszedł do pracy w spółce. Powiedział, że do 

każdego mieszkania przynależy wartość gruntu pod budynkiem. 

 

9.   Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego, p.poż i sanitarnego Miasta Brzeziny 

za 2015 rok: 

 

9.1 Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Brzezinach o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego, w tym: w ramach konsultacji społecznych przedstawienie 

„mapy zagrożeń bezpieczeństwa” -  pokaz multimedialny 

 

Komendant Powiatowy Policji w Brzezinach inspektor Cezary Petrus przy użyciu przekazu 

multimedialnego przekazał informację w zakresie spraw bezpieczeństwa mieszkańców i terenu 

miasta Brzeziny za 2015 rok. Komendant wyjaśnił, że skorzystał z okazji, aby zaprezentować 

w ramach konsultacji społecznych wyniki ankiety  na temat stanu i mapy zagrożeń 

bezpieczeństwa publicznego w rejonie działania Komendy Powiatowej Policji. Komendant 

omówił dane w zakresie poszczególnych kategorii przestępstw i wykroczeń. Poinformował, że 

rok ubiegły dla jednostki brzezińskiej policji był bardzo udany, gdyż Komenda  może 

pochwalić się najwyższą pozycją w garnizonie łódzkim pod względem wykrywalności - 

83,13% przy średniej wojewódzkiej 67,44%. Brzezińscy policjanci osiągnęli także wysoki 

wskaźnik wykrywalności przestępstw kryminalnych – 67,6% (województwo 48,54%). 

Wskaźnik wykrywalności kradzieży z włamaniem  wynoszący 78,12% ( województwo – 

25,53%) świadczy pozytywnie o poprawie bezpieczeństwa mieszkańców. Nawiązując do 

zdarzeń drogowych komendant wskazał na niepokojące zjawisko wzrostu udziału pieszych w 

wypadkach. W 2015 roku na 13 zdarzeń tego rodzaju na terenie miasta , za połowę 
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odpowiadają piesi, za drugą połowę -  kierujący pojazdami. Powiedział, że poprawa 

infrastruktury drogowej jest potrzebna, zwłaszcza w doświetleniu przejść dla pieszych. 

Poprawa może tu nastąpić ale nie od razu i potrzebne na to są spore nakłady. Prawie bez 

nakładów można poprawić widoczność pieszych na drodze poprzez wykorzystanie 

odblaskowych elementów ubioru np. kamizelek , pasków z rzepami. Komendant apelował, aby 

uczulić zwłaszcza starsze osoby do zwiększenia uwagi przy przekraczaniu jezdni. 

Nieostrożność bowiem bardzo źle się kończy dla przechodniów w kolizji z udziałem pojazdów.  

Przyznał, że na wysoką ocenę  jednostki, którą dowodzi, składa się m.in. wysoka sprawność 

dzielnicowych, patroli policyjnych i zaangażowanie w pracy wszystkich służb Komendy. 

Dobrze oceniana jest w środowisku współpraca policji z samorządem mieszkańców. Dobry 

skutek przynosi oddziaływanie prewencyjne służb ponadnormatywnych patroli policjantów 

opłacane dzięki uchwalanej przez Radę Miasta dotacji z budżetu samorządu. Komendant 

wyraził nadzieje na dalszą dobrą współpracę w tym zakresie z radnymi miasta Brzeziny. 

Szersza informacja o pracy Policji w zakresie bezpieczeństwa za 2015 r. znajduje się w 

przekazanym radnym materiale informacyjno – sprawozdawczym (w załączeniu do niniejszego 

protokołu). 

 

Dyskusja. 

 

Radna Ilona Skipor  zapytała, ile osób korzysta z możliwości przebadania swojej trzeźwości 

przy użyciu policyjnego alkomatu. Drugie pytanie dotyczyło usuwania wraków porzuconych 

przez właścicieli samochodów. 

 

Komendant Cezary Petrus powiedział, że zwykle po weekendzie zgłasza się 20, 30 kierowców 

do zbadania trzeźwości przed wyjazdem w drogę. Usuwanie wraków samochodów osobowych 

z terenów  publicznych (ulic, placów itp. miejsc) reguluje procedura określona ustawą o ruchu 

drogowym. Koszty wykonywania tej procedury związanej z transportem wraku lub 

porzuconego samochodu oraz z pozostawieniem go na wynajętym parkingu ponosi samorząd. 

Rocznie usuwanych jest ok. 30 wraków.  Najlepiej jest aby ustalić właściciela wraku, bo to on 

w pierwszej kolejności powinien usunąć swój pojazd. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak wyraził zadowolenie z osiągniętych 

wyników brzezińskiej policji i złożył komendantowi Petrusowi gratulacje. Przypomniał, że 

głosował za udzieleniem dotacji na służby ponadnormatywne  podczas głosowania za 

ubiegłorocznym budżetem. Zadał komendantowi pytanie, czy na 2016 rok podpisano już 

porozumienie z miastem na obecny rok budżetowy. 

 

Komendant Petrus podziękował radnym za głosowanie w sprawie dotacji dla policji. 

Powiedział, że na razie nie podpisano z burmistrzem porozumienia w tym zakresie, ale 

odbędzie się to wkrótce. Komendant powiedział, że ma nadzieję na przyznanie pełnej kwoty 

dotacji tj. 51.200 zł. na 2016 rok. 

 

Radny Dariusz Guzek pogratulował wyników KP Policji za rok ubiegły. Zapytał, czy są jeszcze 

rezerwy w zakresie obniżenia wskaźników przestępstw i wykroczeń w ruchu drogowym oraz 

czy w związku z zapowiadaną likwidacją Straży Miejskiej w Brzezinach zwiększy się zakres 

pracy brzezińskich policjantów. 

 

Komendant Petrus odpowiedział, że wskaźniki przestępstw drogowych zmniejszą się, gdy 

popełniający je trafią do aresztów i więzień  a zdarzenia drogowe zmniejszymy, gdy zadbamy o 

właściwe oświetlenie przejść dla pieszych, poprawę stanu infrastruktury drogowej, gdy piesi 
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będą widoczni na przejściach i sami roztropnie zadbają o swoje bezpieczeństwo poprzez 

zwiększenie uwagi, gdy poprawi się kultura kierowców na drodze. Komendant zauważył, że 

wyraźnie zmalała liczba kradzieży kieszonkowych. Jest to skutek patrolowania targowiska i 

okolic w dni targowe przez  patrole policyjne. 

 

Radny Zbigniew Bączyński przyłączył się do gratulacji przedmówców za bardzo dobrą  pracę 

Komendy Powiatowej Policji. Skomentował to żartobliwie, że niedługo już nie będzie można 

poprawić osiągniętych tak wysokich wskaźników wykrywalności. Radny zapytał, ilu 

kierowcom zatrzymano prawo jazdy za przekroczenie o 50 km dozwolonej prędkości. Radny 

był ciekaw, czy realne jest wprowadzenie w polskich warunkach możliwości przekraczania 

przez pieszych jezdni na czerwonym świetle w przypadku, gdy  nie ma zagrożenia, bo w 

bezpiecznej odległości nie ma ruchu pojazdów. Takie rozwiązania są znane w kilku krajach 

Unii Europejskiej np. w Wielkiej Brytanii. 

 

Komendant podał liczbę 120 przypadków zatrzymań praw jazdy od lipca 2015 r., miesięcznie 

jest to średnio 15 przypadków.  Najczęściej tracą okresowo prawa jazdy spieszący się na 

podłódzkie bazary zatrzymywani kierowcy w Jordanowie i Dąbrówce. 

 

Radny Zbigniew Bączyński nawiązał do działających w zespołach interdyscyplinarnych 

dzielnicowych ujawniających przemoc domową na skutek znęcania się  przeważnie pijanych 

mężów nad swoimi rodzinami. Jego zdaniem należałoby niebieskie karty zakładać 

odpowiednio wcześniej dla nadużywających alkoholu i znęcających się nad rodzinami. 

Dzielnicowi mają dobre rozeznanie sytuacji takich rodzin w swoim terenie. Radny był ciekaw, 

czy jest szansa na poprawę trudnych warunków lokalowych Komendy. 

 

W odpowiedzi usłyszał od komendanta Petrusa, że są potrzeby w  zakresie modernizacji 

obiektu bo np. przydałoby się nowoczesne stanowisko kierowania i podręczna  strzelnica 

treningowa dla policjantów, są też potrzeby w zakresie wyposażenia informatycznego, nie ma 

nawet skromnych warunków dla zatrzymanych aresztantów, których trzeba przewozić do 

Skierniewic lub do Łodzi, a przecież to są koszty i dodatkowa praca przy transporcie 

zatrzymanych podejrzanych. Komendant powiedział, że podjął już wstępne działania nad 

projektem modernizacji obiektu Komendy i ma w tym względzie poparcie władz powiatu i 

miasta. Komendant odniósł się krytycznie do możliwości przechodzenia pieszych na 

czerwonym świetle. Na to jest u nas za wcześnie w obecnych warunkach przestrzegania 

przepisów i kultury zachowania uczestników ruchu drogowego.  

 

Radny odniósł się do postawionego przez jednego z radnych w  trakcie prezentacji 

multimedialnej pytania, jak powiat pomaga swojej Komendzie Policji. Poinformował, że 

powiat wyłożył 20 tys. zł na zakup służbowego radiowozu (miasto i gminy wyłożyły po 10 tys. 

zł.), zakupił też dla policji 5 laptopów. 

 

9.2 Informacja Komendanta  Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Brzezinach o 

stanie bezpieczeństwa p.poż.  

 

Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej bryg. Jarosław Tomaszewski przedstawił 

informację  o działaniach PSP na rzecz bezpieczeństwa przeciwpożarowego miasta w 2015 

roku. Materiał w załączeniu. 

Komendant rozpoczął swoje wystąpienie od informacji, że Komenda Powiatowa Straży 

Pożarnej ma od grudnia 2015 r. nową lokalizacje przy ul. Waryńskiego 55. Stan etatowy KP 
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PSP wynosi 46 etatów, z tego 38 to etaty strażaków, reszta  to etaty logistyczne i kontrolno – 

rozpoznawcze. 

Komendant scharakteryzował miasto pod względem zagrożenia pożarowego. Jeśli chodzi o 

kategorię zagrożeń pożarowych w obiektach produkcyjnych i magazynowych, to ze względu na 

niewielkie uprzemysłowienie miasta nie ma poważniejszych zagrożeń. Jedynie rozlewnia gazu 

płynnego znajdująca się w pobliżu centrum miasta stanowi podwyższone ryzyko awarii 

przemysłowej. Obiekt ten przy ul. Waryńskiego jest pod ciągłą kontrolą służb straży. W 

kategorii obiektów mieszkalnych, gdzie występuje spore zaludnienie,  ze względu na starą 

zwartą zabudowę oraz drewnianą konstrukcję dachów występuje zagrożenie bezpieczeństwa 

pożarowego spotęgowane utrudnionym dostępem do podwórek wozów bojowych straży i 

podnośników. Są to obiekty  pomiędzy ulicami: Sienkiewicza, Mickiewicza, Lasockich, 

Traugutta, Staszica, Św. Anny, pl. Jana Pawła II, Przechodnia. Utrudniony dostępem do 

budynków mieszkalnych występuje także  w przypadku zwartych blokowisk, gdzie wskutek 

braku dostatecznej ilości parkingów zastawiane są  drogi pożarowe  samochodami osobowymi 

mieszkańców. Taka sytuacja opóźnia interwencję straży pożarnej, gdy trzeba pilnie rozpocząć 

akcję dla ratowania życia i zdrowia  mieszkańców i mienia. Zagrożenia wybuchowe i 

chemiczno – ekologiczne w komunikacji drogowej wynikają z natężonego ruchu ciężkiego 

transportu przewożącego głównie drogą krajową nr oraz drogami wojewódzkimi paliwa 

płynne, gaz propan  - butan, acetylen i chemikalia. Toksyczne substancje przemysłowe – 

podchloryn sodu występują tylko w jednym miejscu, przy produkcji wody pitnej. Z zagrożeń 

klimatyczno – przyrodniczych gdy wymagana jest reakcja kryzysowa straży wymienić należy 

silne wiatry, nawet trąby powietrzne, gwałtowne ulewy powodowane zarówno ociepleniem 

klimatu jak i degradacją środowiska przyrodniczego. Skutkami są lokalne podtopienia, 

uszkodzenia linii energetycznych budynków, dróg, przepustów i mostów, powalone drzewa, 

uszkodzone pojazdy.  

W 2015 r. KP PSP przeprowadziła 46 czynności kontrolno – rozpoznawczych, w tym w 22 

obiektach użyteczności publicznej, 14 obiektach produkcyjno - magazynowych i 6 w 

budynkach wielorodzinnych BSM i TBS. W trakcie tych czynności ustalono 65 

nieprawidłowości, wydano 19 decyzji administracyjnych i 3 upomnienia. Były one skutkiem 

reakcji kontrolujących przeważnie na brak sprawności i przeglądów sieci energetycznych i 

wodociągowych, niezgodne z przepisami użytkowanie urządzeń, brak instrukcji p,poż., 

zastawianie dróg pożarowych j ciągów komunikacyjnych, magazynowanie materiałów 

łatwopalnych na drewnianych poddaszach.  W 2015 r. do likwidacji zdarzeń wyjeżdżano 270 

razy (tj. o 81 więcej jak w roku 2014), w tym do 41 pożarów. Odnotowano 18 alarmów 

fałszywych (t.j. o 3 więcej jak w roku 2014). Komendant omówił działalność Straży w ciągu 

jednego dnia t.j. 28 kwietnia, gdy odnotowano 71 zdarzeń podczas gwałtownej ulewy. 

W wyniku pożarów w 2015 r. poniesiono straty w majątku o wartości 1,234 mln. zł. Uratowano 

mienie o wartości 4,5 mln. zł., w tym 3 mln zł to majątek uratowany z pożarów. 

W 2015 r. odnotowano 36% zdarzeń z terenu miasta, pozostałe zdarzenia były na terenach 

gmin powiatu.  

Komendant podziękował radnym za środki na zakup wysokowydajnej pompy elektrycznej 

używanej w przypadku likwidacji podtopień budynków i zalewanych piwnic. Wspomniał też o 

ciągłym szkoleniu i doskonaleniu sprawności strażaków w podnoszeniu ich zdolności bojowej 

do likwidacji pożarów, skutków wypadków drogowych i innych groźnych zdarzeń.  

Komendant poinformował o ścisłej współpracy z jednostką OSP. Strażacy ochotnicy 

uczestniczyli w 95 zdarzeniach w tym 31 pożarach i 62 zdarzeniach miejscowych. 2 wyjazdy 

były do zgłoszonych jako fałszywe. W przypadku zadysponowania sił KP PSP do likwidacji 

zdarzeń poza terenem Brzezin, OSP pełni zabezpieczenie miasta.  
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Dyskusja. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak zapytał, czy ścigane są osoby 

odpowiedzialne za alarmy fałszywe. 

 

Komendant wyjaśnił, że zgłoszenia nieumyślne nie są  ścigane.  

 

Mieszkaniec ul. Mickiewicza zapytał, jaka jest duża  strefa bezpieczeństwa przy rozlewni gazu 

na ul. Waryńskiego. 

 

Komendant odpowiedział, że strefa bezpieczeństwa ogranicza się do terenu rozlewni gazu. 

Zakład ten jest na bieżąco monitorowany, odbywają się tam okresowe ćwiczenia straży na tym 

obiekcie. 

 

9.3 Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  w Brzezinach o stanie 

zagrożeń sanitarno – epidemiologicznych 

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Elżbieta Szklarek rozpoczęła swoją informację 

tym, że liczba chorób zakaźnych w 2015 roku utrzymała się na poziomie roku ubiegłego z 

wyjątkiem ospy wietrznej, która wykazuje tendencję wzrostową co 2 lata. Niekorzystny jest 

natomiast wyraźny wzrost chorób wenerycznych, wyższy jak w województwie.  Zmalała liczba 

osób pokąsanych przez psy, ale wskaźnik ten jest też wyższy jak w województwie. 

Niekorzystnie należy ocenić sytuację, gdy rodzice unikają szczepień profilaktycznych swoich 

dzieci. Takich przypadków w Brzezinach jest 14. Rodzice tych dzieci (24 osoby) otrzymają 

upomnienia z zagrożeniem grzywną po 2 tys. zł dla każdego z rodziców, gdy nadal będą unikać 

tych ważnych szczepień.  

Powiatowy Inspektorat Sanitarny przeprowadził w 2015 r. 385 kontroli, w tym 72 w zakładach 

higieny komunalnej, 169 w obiektach żywieniowo – żywnościowych, 45 w zakładach pracy, 21 

w placówkach oświatowo – wychowawczych oraz 73 w zakresie epidemiologii. Nałożono 10 

mandatów na kwotę 2.450 zł. Badaniom poddano 72 próbki środków spożywczych na 

zawartość zanieczyszczeń oraz na deklarowaną zawartość środków mineralnych i witamin. 

Badano także 14 razy jakość wody z wodociągu publicznego pod kątem 50 parametrów, 

ponieważ  jesteśmy zobowiązani do przesyłania raportów do odpowiednich instytucji UE. 

Żaden z parametrów naszej wody nie został przekroczony. Nie kwestionowano także jakości 

wody w wyniku badania 24 próbek w miejskiej pływalni. Decyzjami administracyjnymi 

wyegzekwowano poprawę stanu sanitarnego-technicznego oddziału wewnętrznego szpitala 

powiatowego, sortowni odpadów komunalnych oraz miejsc zbierania odpadów przy budynkach 

BSM i TBS. W 2 przypadkach skierowano wniosek o ukaranie przez Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarnego i po zaskarżeniu do WSA utrzymano decyzje w mocy. Stan techniczno 

– sanitarny brzezińskich placówek oświaty i wychowania przedstawia się dobrze. Tylko 

Przedszkole Nr 3 przy ul. Moniuszki odbiega poziomem technicznym od reszty placówek. 

Inspektor zwróciła uwagę na braki w zakresie utrzymania higieny w łazienkach, gdzie często 

występują braki papieru higienicznego i mydła. Zapowiedziała karanie mandatami w takich 

przypadkach, bo najwięcej zakażeń występuje właśnie z przyczyny nieprzestrzegania czystości 

rąk. W 2015 r. stwierdzono w naszym mieście próbę otworzenia punktu sprzedaży dopalaczy, 

ale dzięki konsekwentnemu nękaniu przez pracowników Stacji, przy wsparciu policjantów 

udało się zniechęcić handlarza do kontynuowania rozprowadzania środków   

psychoaktywnych. Wydane zostały w tej sprawie 2 decyzje administracyjne o zabezpieczeniu 
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niedozwolonego obrotu środków. Z informacji uzyskanych ze Szpitalnego Oddziału 

Ratunkowego dowiedzieliśmy się o 31 przypadkach zatruć dopalaczami, z tym, że większość 

dotyczyła mieszkańców okolicznych miejscowości. W 5 przypadkach zatrucie dopalaczami 

dotyczyło mieszkańców Brzezin. 

W zakresie szerzenia oświaty zdrowotnej stacja brzezińska współpracowała z Urzędem Miasta 

i placówkami szkolnymi w zakresie profilaktyki antynikotynowej, antyalkoholowej, 

antynarkotykowej, szerzenia postaw prozdrowotnych w zakresie chorób Aids, HIV, raka szyjki 

macicy,  organizując przy wsparciu finansowym miasta konkursy, wystawy i pogadanki oraz 

konferencję profilaktyczną pt. „Wybierz zdrowie, stop dopalaczom”. 

 

Dyskusja. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała o szerzenie się wirusa grypy. 

 

Inspektor Elżbieta Szklarek wyjaśniła, że 21 stacji w kraju monitoruje rozwijanie się tej 

choroby, nasza stacja nie posiada odpowiedniej diagnostyki w tym zakresie. Twierdzi, że 

większość przypadków to choroby grypopodobne i powikłania. W ubiegłym tygodniu było ok. 

40 takich przypadków. 

 

Radna Grażyna Pietrasik zapytała o występowanie chorób pasożytniczych w związku z 

otwartymi piaskownicami dla dzieci i innymi miejscami na których załatwiają się psy.  

 

Inspektor powiedziała, że nie robimy nic, aby uwolnić nasze miasto od psich odchodów. Jest  

to nie tylko problem estetyczny, ale przede wszystkim sanitarny. 

Programami i apelami do właścicieli psów o sprzątanie po swoich zwierzętach wiele się nie 

zmieni. Potrzebne jest wyposażenie miasta w kosze na psie odchody i karanie mandatami za 

nieprzestrzeganie czystości. Nikt nie odrobacza swoich psów, a jaja pasożytów znajdują się w 

psich odchodach. Jest to groźne zagrożenie sanitarne, zwłaszcza dla dzieci. Inspektor 

skrytykowała wygląd miasta. Powiedziała, że jest ono brudne, a powinno być czyste i zadbane. 

Przy wjeździe do centrum miasta, naprzeciwko parafii przy ul. Kościuszki od wielu lat nikt nie 

dba o teren porośnięty pokrzywami i łopianem. Betonowe gazony przy ul. Konstytucji 3 Maja 

zamiast upiększać szpecą uschniętymi niepodlewanymi kwiatami. Inspektor pytała, po co 

posadzono na pl. Jana Pawła II kanny,  skoro nikt ich nie podlewał. Fatalnie wygląda w 

centrum miasta plac pomiędzy cukiernią Krychniaka a ul. Sienkiewicza. Inspektor zwróciła 

uwagę na konieczność poprawy wyglądu sekretariatu i gabinetów burmistrza i jego zastępcy. 

Przecież od tego zaczyna się wizerunek miasta.  Przyjmuje się w Urzędzie wiele poważnych 

osób, kontrahentów, delegacje  a warunki pracy i wygląd tych pomieszczeń nie są najlepsze. 

Trzeba pilnie wymienić stare wykładziny, które są rozsadnikiem roztoczy. Nie jest to przecież 

znowu taki duży wydatek. 

 

Wiceprzewodnicząca wyjaśniła, że teren naprzeciwko kościoła farnego, o którym p. inspektor 

wspomniała należy do parafii i sama zwracała uwagę proboszczowi, aby go uporządkować. 

 

Inspektor powiedziała, że należy porozumieć się z proboszczem w sprawie zajęcia się 

uporządkowaniem swojego terenu i traktować wszystkich zarządców nieruchomości równo. 

Wspomniała o różnicy zdań z poprzednim proboszczem w sprawie kontenerów na odpady. 

Inspektor uważa nawet, że parafie powinny być sojusznikiem władz miasta w podnoszeniu 

poziomu wyglądu i stanu sanitarnego miasta. 
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Radny Zbigniew Bączyński podziękował za krytyczne uwagi co do wizerunku miasta i 

powiedział, że się z nimi zgadza. Zapytał jaka jest ocena placówek żywienia zbiorowego. 

 

Inspektor odpowiedziała, że większość punktów gastronomicznych jest na dobrym poziomie, 

chociaż mandatów w roku 2015 było więcej niż w latach poprzednich. Niektórzy 

przedsiębiorcy  doceniają już  jakość żywienia i  bezpieczeństwa, mają nawet znak  HACCP. 

W roku ubiegłym nie oceniano jakości żywienia w placówkach oświaty i wychowania, zgodnie 

z zaleceniem Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego. Zgodnie z przepisami o żywieniu w 

szkołach z września, które wprowadziło pewne zamieszanie, ocenie podlegał tylko jadłospis 

pod kątem  powtarzalności posiłków. Inspektor  powiedziała, że nie ingerowano do jakości w 

stosunku do żywienia w szkołach. Powiedziała, że w placówkach miasta nie było karania 

mandatowego. 

 

Radny Maciej Sysa proponował, by za przykładem państw europejskich uporządkować sprawy 

związane z utrzymaniem psów. 

 

Radny Tadeusz Barucki opowiedział się za odważniejszym stosowaniem sankcji za nie 

przestrzeganie przepisów o porządku i czystości. Mamy w swojej świadomości zakorzenione, 

że nikt nie zwraca uwagi na łamanie prawa lokalnego, które sami stanowimy i jak osoba 

postronna zwróci właścicielowi psa, że  pies załatwia się na chodniku albo trawniku, i 

należałoby to sprzątnąć, to spotkać się może tylko z inwektywami a w najlepszym wypadku z 

zapytaniem, co to pana obchodzi.  

 

 

9.4 Informacja Straży Miejskiej w sprawie działań w zakresie porządku i  bezpieczeństwa 

na terenie Miasta za 2015 r. 

 

Komendant Straży Miejskiej Jolanta Sikorska poinformowała o sprawozdaniu z działalności 

tego wydziału Urzędu Miasta  Brzeziny za 2015 r., które radni otrzymali w materiałach na 

sesję. W związku z tym poprosiła radnych o pytania uzupełniające. Radni w tym miejscu nie 

zadawali pytań ani nie podjęli dyskusji. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła o streszczenie załączonej informacji. Informacja stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Radny Zbigniew Bączyński nawiązał do wcześniejszych wypowiedzi burmistrza o zamiarze 

rozwiązania Straży i zapytał, co będzie z pracownikami i lokalami po likwidacji tej komórki 

Urzędu. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że majątek zostanie spożytkowany przez miasto a pracownicy znajdą 

zatrudnienie w wyniku reorganizacji Urzędu Miasta . 

 

Radny Dariusz Guzek zaproponował, aby wzmocnić kadrowo biuro Inżyniera Miasta. 

 

Burmistrz odpowiedział, że przewiduje takie rozwiązanie. Przy okazji pochwalił p. Mariusza 

Sikorskiego, że dobrze wypełnia swoje obowiązki na tym stanowisku.  

 

  

 



 21 

10. Informacja w sprawie strategii i kierunków rozwoju Miasta  Brzeziny w związku z 

nową perspektywą finansową Unii Europejskiej. 

 

Burmistrz Marcin Pluta omówił główne punkty Strategii Rozwoju Miasta  Brzeziny przyjętego 

na lata 2014 -2020, spójne z Lokalnym Programem Rewitalizacji Miasta  Brzeziny na lata 2014 

-2020, wzbogacone o projekty rewitalizacyjne i modernizacyjne (np. Plan Gospodarki 

Niskoemisyjnej z 2015 r.), diagnozę rozwoju społecznego w zakresie partycypacji społecznej i 

o elementy Strategii Rozwoju Łódzkiego Obszaru Metropolitarnego i całego województwa 

łódzkiego w związku z perspektywą finansową Unii Europejskiej do roku 2020. 

Burmistrz omówił kolejno fiszki głównie inwestycji twardych, ale powiedział, że są tu również 

projekty miękkie – prospołeczne o dofinansowanie których ubiega się nasze miasto. 

 

Projekty w sferze przestrzennej : 

- Zaginione Miasto - stworzenie systemu efektywnego wykorzystania zasobów kulturowych 

Miasta  Brzeziny  o wartości 6,3 mln zł, wartość dofinansowania ze środków RPO WŁ 5,1 mln 

zł. Projekt został ujęty w Strategii Rozwoju ŁOM i przewidziany jest do realizacji w formule 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych (ZIT); 

- Ochrona dziedzictwa historyczno – przyrodniczo – kulturowego miasta  poprzez 

rewaloryzację Parku Miejskiego w Brzezinach, całkowita wartość projektu – 1,6 mln zł., kwota 

dofinansowania ze środków RPO WŁ – 0,9 mln zł. i 0,5 mln zł z WFOŚiGW. 

 

Projekty w sferze środowiskowej: 

- Brzeziny – miasto samowystarczalne w oparciu o koncepcję SMART CITY, całkowita 

wartość projektu 15 mln zł., dofinansowanie ze środków RPO WŁ – 11,25 mln zł. plus 

ewentualnie 1 mln zł. gdy zostanie uznany za wkład własny zrealizowany już projekt przy 

wsparciu WFOŚiGW pn. Innowacje  w zróżnicowanych rozwiązaniach fotowoltaicznych w 

mieście Brzeziny. Projekt jest ujęty w Strategii Rozwoju ŁOM i jest przewidziany do realizacji 

w formule ZIT; 

- Budowa farmy fotowoltaicznej w Brzezinach na pow. 6ha + 1 ha o łącznej mocy 2 MWe i 

łącznej wartości projektu 30 mln zł., kwota dofinansowania ze środków RPO WŁ – 10 mln zł., 

projekt przewidziany do realizacji w partnerstwie z podmiotem prywatnym, który pokryje 

wymagany w projekcie wkład własny; 

- Ekologiczna modernizacja źródeł ciepła w Brzezinach – projekt w zakresie 

termomodernizacji budynków Gimnazjum, Szkoły Podstawowej Nr 1 i Przedszkola Nr 3, o 

całkowitej wartości projektu 5 mln. zł., dofinansowanie ze środków RPO WŁ – 3,5 mln. zł.; 

- Modernizacja obiektów Centrum Kultury Fizycznej w Brzezinach. Całkowita wartość 

projektu – 4 mln zł., kwota dofinansowania z RPO WŁ -1,14 mln zł. Miasto  stara się o 

dodatkowe dofinansowanie tego projektu ze środków WFOŚiGW. Projekt został ujęty w 

strategii Rozwoju ŁOM i jest przewidziany do realizacji w formule ZIT; 

- Budowa zrównoważonego systemu mobilności lokalnej w Brzezinach i dostosowanie do 

potrzeb sieci transportu multimodalnego Aglomeracji Łódzkiej. Całkowita wartość projektu – 

10 mln zł., przewidywana kwota dofinansowania ze środków RPO WŁ – 8,5 mln zł. Projekt 

został ujęty w strategii ŁOM i przewidziany do realizacji w formule ZIT. 

 

W sferze gospodarczej: 

- Kontynuacja przedsięwzięcia „Przygotowanie terenów inwestycyjnych do lokalizacji Strefy 

Inwestycyjnej w Brzezinach”. Miasto jest obecnie na etapie przygotowania postępowania 

dotyczącego rekultywacji gruntów na terenach zdegradowanych działalnością wydobywczą 

piasku i żwiru z programu priorytetowego „Geologia i górnictwo”. Następnym etapem w 

tworzeniu strefy inwestycyjnej będzie wyrównanie terenu i zagęszczenie gruntu strefy 
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inwestycyjnej.  Program ten przewiduje dofinansowanie w formie dotacji do 100% kosztów 

kwalifikowanych ; 

- Rewitalizacja rynku miejskiego w Brzezinach. Miasto Brzeziny rozważa możliwość 

aplikowania o dofinansowanie w wysokości do 1 mln zł. ze środków Europejskiego Funduszu 

Rolnego na rzecz  Obszarów Wiejskich w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

2014 – 2020. 

 

Dyskusja. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Grzegorz Maślanko poprosił o wyjaśnienie 

w sprawie nakładów na rewitalizację parku miejskiego. Z jego wyliczenia wynika, że wkład 

miasta  w ten projekt  wyniesie nie 1%, czyli ok. 12 tys. zł, tylko ok.200 tys. zł.  Sytuacja więc 

zasadniczo się zmienia. Radny prosił, aby rzeczowo informować o takich zmianach , bo 

jesteśmy zdezorientowani co do ciągle innych danych w sprawie parku. 

 

Burmistrz prosił radnych o cierpliwość w sprawie projektu dot. rewitalizacji parku. Jeśli okaże 

się, że koszty niekwalifikowalne będą o wiele wyższe, to nie musimy przystępować do tego 

projektu. Burmistrz radził, aby poczekać do rozstrzygnięcia konkursu przez Narodowy Fundusz 

Ochrony Środowiska i dopiero potem zastanowić się, jak postąpimy.  

 

Radny Tadeusz Barucki podjął polemikę w sprawie bezkrytycznego popierania nowinek 

technicznych opartych na wykorzystaniu Odnawialnych Źródeł Energii. Powiedział, że trzeba 

wziąć pod uwagę  aktualne tendencje w polityce społeczno- gospodarczej obecnej władzy 

obrony branży górnictwa węglowego i utrzymania zatrudnienia w kopalniach. A to nie wróży 

dobrze  popieraniu sektora gospodarki energetycznej związanej z OZE. Teraz nie wiemy, jaka 

tendencja w energetyce zwycięży. Radny odniósł się krytycznie do projektu transportu 

multimodalnego wraz z budową zaplecza  technicznego.  Wprowadzenie nowego rodzaju 

pojazdów opartych o wykorzystanie energii elektrycznej (elektryczne busy, rowery) będzie 

wymagało rozwoju nowoczesnego zaplecza technicznego na krańcówce sieci transportu 

modalnego. Nie bierzemy też pod uwagę, że w samochodzie elektrycznym co 3 – 4 lata należy 

wymienić baterie, a jest to koszt rzędu 30 - 40 tys. zł na jeden samochód. Radny powrócił 

jeszcze do analizy naszej sytuacji związanej ze strefą inwestycyjną. Uważa on, że należy z dużą 

rozwagą podchodzić do kwestii uruchomienia strefy, gdy nie mamy jeszcze wiedzy o 

potencjalnych chętnych kontrahentach. Ale jeśli będzie duże zainteresowanie rozpoczęciem 

działalności, bo będą u nas korzystne warunki i znajdą się inwestorzy, to wtedy możemy 

przyspieszyć działania nad uruchomieniem strefy. Teraz są jeszcze niewiadome i jest zbyt duże 

ryzyko, że nie zwrócą się nam poniesione koszty. 

 

Burmistrz odpowiedział, że z uruchomieniem strefy wiążemy duże nadzieje nad polepszeniem 

sytuacji społeczno – ekonomicznej naszego miasta  i mieszkańców. To, że zmieniliśmy 

finansowanie strefy na formułę bezpieczniejszą, bez dużego ryzyka związanego z ewentualnym 

oddawaniem pieniędzy, świadczy o trosce przed nieuzasadnionym  ryzykiem wiązania się z 

finansowaniem przez RPO. 

 

Radny Zbigniew Bączyński ocenił, że niektóre projekty są nie tylko wizjonerskie, ale wręcz 

futurystyczne. Dlatego proponuje poważniejszą debatę przez Radę Miasta na temat rozwoju 

miasta. Radny chciałby się zorientować, czy te zaprezentowane projekty są możliwe do 

realizacji w okresie 2016 – 2020. Nasuwa się też pytanie, czy przedstawione plany są możliwe 

do realizacji w 100 %. Należy  też wyrazić obawę, czy zdobycie „drobnych” 2 mln zł 

wystarczy na wkład własny, czy potrzeba będzie znaleźć sporo więcej środków. 
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Burmistrz powiedział, że możliwe będą drobne korekty zaplanowanych projektów, ale 

wytyczony kierunek jest do utrzymania. Większą niewiadomą jest kwestia rozliczania VAT. 

Czarny scenariusz  to wartość podatku VAT jako kosztu niekwalifikowalnego. Na razie 

przeważa tendencja uznania podatku WAT w województwie łódzkim jako kosztów 

kwalifikowalnych przy projektach obejmujących roboty drogowe oraz usługi w zakresie 

ochrony zdrowia(szpitalnictwo). Burmistrz powiedział, że liczy na zrealizowanie ponad 50 %  

projektów zaplanowanych na  najbliższe 5  lat.  

Radny Tadeusz Barucki polemizował z radnym Zbigniewem Bączyńskim na temat rozwoju 

naszego miasta. Jego zdaniem trzeba poważnie zastanowić się, jak wysokie jest ryzyko 

inwestowania w nowoczesne, jak na nasze potrzeby, projekty i czy te nakłady się zwrócą. 

 

Burmistrz przyznał, że Koluszkom udało się pozyskać duży projekt i były podjęte odpowiednio 

wcześniej działania. Inwestorów interesuje w takim przypadku pozwolenie na budowę. 

Burmistrz wspomniał, że rozmawiał z szefostwem strefy łódzkiej i jeśli będzie taka możliwość, 

to będziemy korzystać ze współpracy. 

 

W tym miejscu radny Maciej Sysa wystąpił z wnioskiem formalnym dotyczącym 

wprowadzenia do porządku obrad Rady Miasta punktu dotyczącego zmian w projekcie 

inwestycji na targowisku miejskim, co umotywował tym, że są na sali obrad zainteresowane 

osoby, które chciałyby aby na dzisiejszej sesji dokonać ustaleń w zakresie zmian projektu 

przebudowy targowiska. 

 

Burmistrz był zdania, że na gorąco, bez właściwego przygotowania propozycji, bez udziału 

projektanta nie chciałby z zaskoczenia rozmawiać na zaproponowany temat i prosi, aby 

poczekać do przedstawienia konkretnych propozycji dla handlu  otwartego pod dachem. 

Zaproponował termin konsultacji ze środowiskiem handlowców na początek marca. Ponadto 

wyjaśnił, że ma umówioną wcześniej wizytę w Łodzi u lekarza z dzieckiem i musi opuścić 

posiedzenie Rady, co uzgadniał z wiceprzewodniczącą Zofią Krawczyk. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady potwierdziła słowa burmistrza, który przeprosił, że musi wyjść dla 

załatwienia ważnej sprawy rodzinnej. Radny Maciej Sysa zwrócił się jednak do prowadzącej 

obrady, aby przegłosowała zgłoszony przez niego  wniosek formalny o rozszerzenie porządku 

obrad. 

 

Prowadząca obrady Zofia Krawczyk poddała wniosek o wprowadzenie nowego punktu do 

porządku obrad Rady Miasta. 

 

W głosowaniu udział wzięło 8 radnych i wszyscy byli „za”. 

 

Nowy, zmieniony porządek obrad XXI sesji przedstawia się następująco: 

 

1.   Otwarcie obrad. 

2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3.   Zapoznanie z porządkiem sesji. 

4.   Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Miasta. 

5.   Informacja burmistrza o pracach pomiędzy sesjami. 

6.   Interpelacje i zapytania radnych. 

7.   Odpowiedzi na interpelacje. 

8.   Zapytania do kierowników jednostek organizacyjnych miasta, prezesów spółek   
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      miejskich i prezesa Spółdzielni Socjalnej. 

9.   Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego, p.poż i sanitarnego Miasta Brzeziny    

      za 2015 rok: 

9.1 Informacja Komendanta Powiatowego Policji w Brzezinach o stanie porządku i 

bezpieczeństwa publicznego, w tym: w ramach konsultacji społecznych przedstawienie 

„mapy zagrożeń bezpieczeństwa” -  pokaz multimedialny. 

9.2 Informacja Komendanta  Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Brzezinach o 

stanie bezpieczeństwa p.poż.  

9.3 Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego  w Brzezinach o 

stanie zagrożeń sanitarno - epidemiologicznych. 

            9.4 Informacja Straży Miejskiej w sprawie działań w zakresie porządku i     

            bezpieczeństwa na terenie Miasta za 2015 r. 

10. Informacja w sprawie strategii i kierunków rozwoju Miasta  Brzeziny w związku z   

      nową perspektywą finansową Unii Europejskiej. 

11. Informacja o funkcjonowaniu  miejskich placówek kultury za 2015 r.: 

            11.1 Miejskiej Biblioteki Publicznej. 

            11.2 Muzeum Regionalnego. 

      11.3 Centrum Promocji i Kultury. 

12. Informacja o stanie bieżącym prac nad zmianami projektowymi w przebudowie   

      targowiska miejskiego. 

13. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miasta Brzeziny w sprawie: 

      13.1 zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta  Brzeziny na 2016 r. 

      13.2 przyjęcia przez Miasto Brzeziny w 2016 roku powierzonego przez Radę Powiatu    

              w Brzezinach zadania publicznego z zakresu prowadzenia biblioteki publicznej   

              dla Powiatu Brzezińskiego. 

      13.3 zmiany uchwały Nr LIX/319/2014 Rady Miasta  Brzeziny z dnia 30 października  

              2014 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta Brzeziny 

              dla niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego  

              prowadzonych na terenie Miasta  Brzeziny oraz trybu i zakresu kontroli  

              prawidłowości ich wykorzystania 

      13.4 zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi o zamiarze  

              rozwiązania Straży Miejskiej w Brzezinach 

14. Wolne wnioski i sprawy różne 

15. Zakończenie sesji.  

 

 

11. Informacja o funkcjonowaniu  miejskich placówek kultury za 2015 r. 

 

11.1 Miejska Biblioteka Publiczna 

      

Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Danuta Bączyńska poinformowała, że radnym 

dostarczono informację o zakresie działalności Biblioteki w 2015 r.(w załączeniu do protokołu) 

i poprosił o zadawanie pytań. 

 

Radna Grażyna Pietrasik zapytała, czy Biblioteka w swoim zakresie działania korzysta z 

wypożyczania e – booków. 

 

Dyrektor MBP odpowiedziała twierdząco, ale dodała, że skromność budżetu nie pozwala na 

większe rozwinięcie tej formy pracy z książką. Na razie w dyspozycji dla czytelników jest 

jeden e-book. 
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Radna Ilona Skipor zapytała, czy Biblioteka korzysta z zainstalowanej na budynku instalacji 

fotowoltaicznej. 

 

Dyrektor MBP odparła, że od miesiąca energia słoneczna zasila urządzenia Biblioteki, jest 

jednak za wcześnie, by oceniać efekty tej działalności dla oszczędności kosztów.   

 

 

11.2 Muzeum Regionalne 

 

Dyrektor Muzeum Regionalnego Paweł Zybała przedstawił informację o funkcjonowaniu 

placówki w 2015 r. – w załączeniu. Dyrektor powiedział, że stara się, aby z pracownikami (5 i 

3/4 etatu) uatrakcyjnić dla mieszkańców i gości działalność placówki i przyciągnąć większą 

liczbę zwiedzających.  Dlatego oprócz działalności muzealniczej włącza się w nurt życia 

kulturalnego miasta. W roku ubiegłym Muzeum odwiedziło 2.500 zwiedzających tj. ponad 200 

os. miesięcznie. Oprócz dni roboczych Muzeum jest czynne w niedziele w godz. od 11 do 17, 

ale frekwencja jest niestety bardzo niska. Duży nacisk kładzie się na edukację muzealniczą  dla 

dzieci i młodzieży szkolnej. Są to zajęcia bardzo atrakcyjne np. ostatnio zaprezentowano jak 

działają wojskowa kuchnia i szpital polowy. Duże zainteresowanie przejawiają dzieci i 

młodzież warsztatami  oraz zajęciami w trakcie ferii i wakacji. Ciepło przyjmowane są takie 

cykliczne imprezy jak „U Zbyszka na podwórku” gdy popularny aktor zaprasza do wspólnego 

występu gwiazdy kabaretowe polskiej estrady. Coraz większą popularnością cieszy się 

organizowany corocznie na jesieni „Konkurs Poezji Lirycznej im. Andrzeja Babaryki”. Na 

konkurs swoje wiersze przysyłają nie tylko polscy młodzi poeci ale także Polacy  przebywający 

za granicą. Muzeum bierze udział w ogólnopolskiej akcji Noc Muzeów oraz organizuje 

regionalne Brzezińskie Bogusy. Muzeum współpracuje z innymi placówkami muzealnymi z 

terenu kraju a nawet z zagranicy – wymieniając się ciekawymi zbiorami, organizuje w miarę 

posiadanych możliwości finansowych pikniki historyczne z udziałem grup rekonstrukcyjnych. 

 

Dyrektor oczekiwał na zainteresowanie radnych omawianą tematyką, ale nie było chętnych do 

zabrania głosu. 

 

11.3 Centrum Promocji i Kultury 

 

Dyrektor Centrum Promocji i Kultury  Ewa Kalińska przedstawiła w obszernym materiale 

informacyjno – statystycznym dla radnych działalność samorządowej instytucji kultury – w 

załączeniu. Dyrektor poinformowała, że na Facebooku prezentowany jest projekt informacyjny 

pn. „HALOKULTURA” prezentujący aktualne plany i promujący działania kulturalno – 

rozrywkowe i edukacyjne na terenie miasta  Brzeziny. Powiedziała, że największy ciężar 

gatunkowy i finansowy w działalności CPiK stanowią Dni Brzezin szeroko promujące miasto. 

CPiK współpracuje ze stowarzyszeniami, które mają swoją nieodpłatną siedzibę w obiekcie 

CPiK(ze względu na działalność non profit). Centrum promuje akcje społeczne na terenie 

miasta  np. w zakresie promocji zdrowia, krwiodawstwa, szpiku kostnego i in. W CPiK 

funkcjonuje od niedawna salka kina internetowego W 2016 roku Centrum obchodzić będzie 5-

lecie swojego powstania. Dodatkową działalnością Centrum jest wydawanie i kolportaż gazety 

samorządowej BIS, która jest rozprowadzana w 30 punktach miasta  i powiatu brzezińskiego. 

Przychód z tej działalności wyniósł w 2015 r.353,3 tys. zł, z tego 239,3 tys. zł za ogłoszenia i  

114 tys. zł z tytułu kolportażu. Dla poprawy swojego stanu finansowego Centrum wynajmuje 

odpłatnie swoje pomieszczenia firmom zewnętrznym..  
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Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła o zadawanie pytań  i dyskusję. 

 

Radny Tadeusz Barucki zapytał o nakład gazety i o wielkość zwrotów. Dyrektor CPiK 

odpowiedziała, że wydrukowano i przekazano do sprzedaży 96.348 egz. gazety, zwroty 

wyniosły 5.694 szt. tj. 5,9%. 

 

Radny zapytał, jakie są możliwości ograniczenia zwrotów. 

 

Dyrektor CPiK odpowiedziała, że razem z redakcją gazety poszukują  sposobu na 

przyciągnięcie uwagi  nowych czytelników, np. poprzez atrakcyjniejszą formę kolorowych 

fotoreportaży. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała, jak Centrum  jest przygotowane do lipcowych imprez 

towarzyszących  Światowym Dniom  Młodzieży Kraków 2016. Była ciekawa, czy będą 

zagwarantowane miejsca noclegowe dla gości. 

 

Dyrektor Ewa Kalińska poinformowała, że będziemy gościć grupy młodzieżowe z Francji, 

Hiszpanii i Włoch. Koordynatorem ze strony kościelnej jest ks. Marek Balcerak – proboszcz 

parafii p.w. NMP Częstochowskiej. Projekt działań o wartości 50 tys. zł (koncert ) został 

złożony do akceptacji  przez Narodowe Centrum Kultury. Dyrektor powiedziała, że chcemy w 

trakcie tych odwiedzin promować Brzeziny. 

 

Radny Tadeusz Barucki zauważył, że przyjadą do nas goście z zachodniej Europy a miasto, jak 

potwierdziła dyrektor Sanepid-u Elżbieta Szklarek ,jest brudne i specjalnie nie mamy czym się 

pochwalić. Podał przykłady ul. Konstytucji 3 Maja przy promenadzie obok schodów, 

budynków przy Mickiewicza 14/16 i 24 oraz przy pl. Jana Pawła II i Św. Anny. W razie 

upałów goście poczują fetor z kanalizacji przy skrzyżowaniu ulic  Mickiewicza i Lasockich. 

Powiedział, że w  dni pobytu zagranicznych gości, ze wstydu nie będzie wychodzić z domu. 

 

12. Informacja o stanie bieżącym prac nad zmianami projektowymi w przebudowie 

targowiska miejskiego 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Zofia Krawczyk udzieliła głos p. ……………, która powiedziała, 

że została upoważniona do przedstawienia stanowiska 150 najemców, dla których praca na 

targowisku jest  źródłem utrzymania dla ich rodzin. Powiedziała, że potrzeby tej grupy są jak 

do tej pory lekceważone przez burmistrza Brzezin, który komunikuje się tylko ze 

Stowarzyszeniem Kupców Brzezińskich, których jest około 50. Powiedziała, że grupa, którą 

reprezentuje oczekuje od burmistrza, że weźmie pod uwagę jej głos w trakcie konsultacji 

społecznych. Powiedziała, że grupa, którą reprezentuje jest za zmianami  takimi, na które 

będzie stać przeciętnego handlowca.  Najważniejsze, aby miejsce do handlu było zadaszone, z 

równą nawierzchnią, dostępem do węzła sanitarnego i z dostępem do parkingu. Rynek 

powinien być estetyczny, bez obskurnych budek. Skrytykowała jako dziwne pomysły 

burmistrza, które może by upiększyły tę zaniedbaną dotychczas część miasta , ale poprzez 

wywindowane koszty pozbawiłyby  ich miejsc pracy  a co za tym idzie podstaw utrzymania 

rodzin. Grupa, którą reprezentuje, popiera konieczne zmiany na targowisku, ale większości nie 

jest stać na wyłożenie 60 tys. zł. na boks. Powiedziała, że najemcy oczekują takich zmian, które 

nie pozbawią ich pracy i źródła utrzymania ich rodzin. 

 

Druga z przedstawicielek najemców p. …………………… powiedziała, że przychodząc 

dzisiaj na sesję, chciała usłyszeć, czy burmistrz zamierza utrzymać  liczbę stanowisk 
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handlowych, bo chce mieć pewność, że nie utraci swojego miejsca pracy i możliwości 

utrzymania rodziny.  

 

Z-ca burmistrza Justyna Nowak zapewniła, że burmistrz zamierza w pierwszych dniach marca 

odbyć szersze spotkanie zarówno za Stowarzyszeniem Kupców Brzezińskich, jak i grupą 

najemców, aby poprzez konsultacje społeczne wypracować kształt nowego rynku miejskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak zaapelował do radnych o udział w tym 

spotkaniu. 

 

Radna Ilona Skipor poprosiła o poinformowanie radnych o miejscu i terminie spotkania w 

sprawie uzgodnień burmistrza i zainteresowanych handlowców w sprawie  zmian na rynku. 

 

W tym miejscu prowadząca obrady Zofia Krawczyk zarządziła 20-min. przerwę do godz. 

16.10. 

 

13. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miasta Brzeziny w sprawie: 

 

13.1. zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta  Brzeziny na 2016 rok 

 

Skarbnik Grażyna Mela przedstawiła propozycję 2 zmian w budżecie. Pierwsza zmiana 

zwiększyłaby dochody o 12 tys. zł. w związku z przekazaniem Miejskiej Bibliotece Publicznej 

w Brzezinach prowadzenia obowiązków biblioteki powiatowej. Druga zmiana dotyczyłaby 

zmniejszenia w dziale 600 planu inwestycji o 250 tys. zł. w związku z odłożeniem w czasie  

przebudowy ul. Leśnej. Środki te zostałyby przeniesione w wysokości 220 tys. zł do rezerwy 

budżetowej i 30 tys. zł zamierzamy przeznaczyć na zabezpieczenie wkładu własnego na projekt 

edukacji ekologicznej. Całkowity koszt projektu ekologicznego wynosi  200 tys. zł. (15% tj. 30 

tys. zł. wkładu własnego miałoby pokryć miasto).   

 

Dyskusja. 

 

Radny Dariusz Guzek zapytał, czy projekt inwestycji w ul. Leśnej przewiduje wykonanie 

kanalizacji sanitarnej. 

 

Skarbnik odpowiedziała, że spółka ZUK ma w swoich planach inwestycyjnych budowę 

wodociągu i kanalizacji w ul. Małczewskiej i Leśnej. Ponieważ nawierzchnia drogi powinna 

być wykonywana po położeniu kanalizacji, należało na razie odsunąć w czasie budowę ul. 

Leśnej.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że źle się stało, że inwestycja o którą występowała już 

od wielu lat i sądziła, że wreszcie do niej dojdzie, stała się kartą przetargową i kością niezgody 

dzieląca radnych. 

 

Radna Ilona Skipor powiedziała, że to nie budowa ul. Leśnej stała się kością niezgody między 

radnymi, tylko najpierw trzeba określić, co w danym czasie jest najważniejsze dla ogółu, ale 

budowa ul. Leśnej priorytetem nie jest. Burmistrz obiecał przedstawienie Radzie Miasta  

harmonogramu remontów ulic nieutwardzonych w dłuższym okresie i wtedy będziemy trzymać 

się ustaleń kolejności działań. 
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Skarbnik upewniła się, czy Rada wyraża zgodę na przeznaczenie środków w wysokości 220 

tys. zł. z planu inwestycji na rezerwę. 

 

Prowadząca obrady zapytała o opinię Komisji Finansowo – Budżetowej. 

 

Przewodniczący tej Komisji Jakub Piątkowski odpowiedział, że nie ustalono opinii w sprawie 

zmian budżetowych, ponieważ wszyscy wstrzymali się od głosu. 

 

Prowadząca obrady  poprosiła o odczytanie projektu uchwały i po braku uwag przystąpiono do 

głosowania.  

Wynik głosowania: obecnych na sali obrad 8 radnych 

                                „za”                     - 3 głosy 

                                „przeciw”            - 3 głosy 

                                „wstrzymało się” - 1 radny. 

                                nie głosowało      - 1 radny 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała nie uzyskała większości radnych i nie 

została przyjęta przez Radę. 

 

W tym miejscu skarbnik Grażyna Mela poprosiła o rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie 

zmiany  Uchwały Nr XX/128/2016 Rady Miasta  Brzeziny z dnia 28 stycznia 2016 r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta  Brzeziny na 2016 rok. Powiedziała, że chodzi o dokonanie 

zmiany w tabeli nr 1 (wyszczególnione dochody bieżące)  w kolumnie 6 polegającej na 

zastąpieniu kwoty razem 3.647.597,00 kwotą właściwą tj. 3.643.597,00.  Jest to poprawka 

będąca skutkiem błędu.  

 

Radny Grzegorz Maślanko zapytał, czy projekt tej uchwały posiada akceptację prawną. 

 

Skarbnik odpowiedziała twierdząco. 

 

Radny Maciej Sysa powiedział, że ma wątpliwości, czy nie jest to jakaś „sztuczka”. 

  

Skarbnik odczytała projekt uchwały. 

 

Radni nie zgłosili uwag i przystąpiono do głosowania. 

 

Wynik głosowania: obecnych na sali obrad – 8 radnych 

                               „za”                        - 5 głosów 

                               „przeciw”               - 0 głosów, 

                               „wstrzymało się”    - 2 

                               nie głosował         - 1 radny 

  

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła ważność podjętej uchwały. 

 

13.2 przyjęcia przez Miasto Brzeziny w 2016 roku powierzonego przez Radę Powiatu  w 

Brzezinach zadania publicznego z zakresu prowadzenia biblioteki publicznej dla Powiatu 

Brzezińskiego 

 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Grzegorz Kozieł przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały – w załączeniu do protokołu. 
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Wiceprzewodnicząca Zofia Krawczyk poprosiła o pytania i uwagi. Nikt z radnych nie zabrał 

głosu, więc zaproponowała przegłosować przyjęcie uchwały. 

 

Głosowanie: obecnych na sali obrad -  9 radnych 

                     „za”                        - 9 głosów, 

                     „przeciw”               - 0 głosów, 

                     „wstrzymało się”    - 0 głosów. 

 

Prowadząca obrady stwierdziła przyjęcie uchwały. 

 

13.3 zmiany uchwały Nr LIX/319/2014 Rady Miasta  Brzeziny z dnia 30 października 

2014 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Miasta Brzezin dla 

niepublicznych przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych na 

terenie Miasta  Brzeziny oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania 

 

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Grzegorz Kozieł przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały – w załączeniu do protokołu. Wyjaśnił, że zmiana uchwały ma na celu doprowadzenie 

do zgodności formy uchwały do obecnie obowiązującego stanu prawnego. 

 

Wiceprzewodnicząca Zofia Krawczyk poprosiła o pytania i uwagi. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała, czy projekt uchwały posiada akceptację prawną. 

 

Prowadząca obrady Zofia Krawczyk – członek Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, pod 

nieobecność przewodniczącego Komisji  Przemysława Maślanko potwierdziła pozytywną 

opinię tego projektu uchwały. 

 

Głosowanie: obecnych na sali obrad -  9 radnych 

                     „za”                        - 9 głosów, 

                     „przeciw”               - 0 głosów, 

                     „wstrzymało się”   - 0 głosów. 

 

Prowadząca obrady stwierdziła przyjęcie uchwały. 

 

13.4 zasięgnięcia opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi o zamiarze  

rozwiązania Straży Miejskiej w Brzezinach 

 

Zastępca  burmistrza Justyna Nowak odczytała projekt uchwały i wyjaśniła, że decyzja o 

rozwiązaniu Straży Miejskiej w Brzezinach zgodnie z obowiązującym prawem powinna być 

zaopiniowana przez Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi. Projekt uchwały – w 

załączeniu do protokołu. 

 

Dyskusja. 

 

Radny Zbigniew Bączyński poprosił o przedstawienie argumentów za rozwiązaniem Straży 

Miejskiej. Straż Miejska funkcjonowała 5 lat i głównym jej zadaniem było dostarczanie 

środków finansowych do budżetu miasta, które przeznaczano zarówno na poprawę stanu dróg 

jak i na poprawę bezpieczeństwa drogowego. Radny był zdania, że mimo odebrania prawa 

monitorowania prędkości pojazdów przy wykorzystaniu mobilnego urządzenia rejestrującego i 
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kontroli przekraczania czerwonego światła na 2 przejściach dla pieszych, są tematy, którymi 

Straż Miejska mogłaby w 2-3 osobowym stanie zatrudnienia zająć się zająć. Należą do nich 

m.in. przestrzeganie regulaminu czystości i porządku w mieście, udział w czwartkowych i 

sobotnich wspólnych patrolach z policjantami  w okolicach rynku miejskiego, lustracje stanu 

czystości i estetyki miasta  w ogóle, a szczególnie przed ważnymi świętami i uroczystościami.  

Nie wygląda  poważnie, gdy całkiem niedawno przekonywaliśmy Komendanta 

Wojewódzkiego Policji o niezbędności tej służby a teraz będziemy go przekonywać o 

konieczności jej likwidacji. 

 

Radny Dariusz Guzek zgodził się ze zdaniem przedmówcy i zapytał, czy opinia Komendanta 

Wojewódzkiego Policji jest wiążąca dla Rady. 

 

Z-ca burmistrza odpowiedziała przecząco. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak zapytał, czy teraz nikt nie będzie 

pilnować porządków i czystości w mieście. Na to pytanie nie uzyskał odpowiedzi. 

 

W pewnym momencie przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Grzegorz Maślanko 

zaproponował  przedyskutowanie zasadności projektu uchwały o opiniowaniu przez Komendę 

Wojewódzką Policji likwidacji Straży Miejskiej, ale po chwili zastanowienia wycofał 

propozycję. 

 

Radna Ilona Skipor zapytała, czy jest możliwość wchłonięcia przez Urząd Miasta pracowników 

Straży Miejskiej.  

 

Z-ca burmistrza odpowiedziała, że pracownicy Straży zostaną zatrudnieni w komórkach 

Urzędu Miasta. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Wynik głosowania: obecnych na sali obrad było 8 radnych, 

                                „za”                           - 5 głosów, 

                                „przeciw”                  - 1 głos, 

                                „wstrzymało się”       - 1 radny, 

                                nie głosował              - 1 radny. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła ważność podjętej uchwały. 

 

14. Wolne wnioski i sprawy różne 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Zofia Krawczyk omówiła treść pism skierowanych do Rady Miasta  

i przewodniczącego Rady Miasta. Były to w większości kopie pism do wiadomości Rady i 

przewodniczącego z okresu od 27 stycznia do17 lutego 2016 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak  nawiązując do przeprowadzonej 

kontroli służbowych wyjazdów zagranicznych przedstawicieli samorządu - burmistrza, z - cy 

burmistrza, urzędników i radnych poprosił, aby informować o tym mieszkańców w gazecie 

samorządowej lub na stronie internetowej miasta. Wystąpił także do burmistrza, aby skierował 

do opinii prawnej temat rzekomego wyjazdu zagranicznego radnego Tadeusza Baruckiego. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej uważa, że ktoś jest osobiście odpowiedzialny za 
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nieprawidłowości w wydawaniu publicznych pieniędzy, za podanie w dokumentach 

księgowych nieprawdy i uwikłanie radnego Tadeusza Baruckiego  w udział w wyjeździe 

zagranicznym. Ponieważ Komisja Rewizyjna nie ma mocy sprawczej, aby usunąć dane 

osobowe radnego z dokumentacji urzędu, zapowiedział, że zwróci się do burmistrza o wydanie 

w tej sprawie stosownej opinii prawnej. Zadał następnie  pytanie  z - cy burmistrza w sprawie 

zamiaru zwolnienia z pracy trojga pracowników, którzy osiągnęli już wiek emerytalny. 

Poprosił o odpowiedź na pytanie, jaka jest przyczyna zwolnień tych trzech pracowników. 

 

Z-ca burmistrza odpowiedziała, że o tej ostatnio poruszonej sprawie nic nie wie, dodała, że to 

są wyłączne kompetencje burmistrza. 

 

Radny Krzysztof Jeske prosił o oznakowanie poziome na jezdni dotyczące zakazu skrętu w 

lewo zarówno przed skrzyżowaniem na ul. Sienkiewicza w ul. Modrzewskiego jak i z ul. 

Modrzewskiego w kierunku Rawy Maz. Radny powiedział, że w początkowym okresie  tej 

zmiany w organizacji ruchu  policja miała być tolerancyjna i stosować pouczenia, jednak są 

zgłoszenia od kierowców, że są karani mandatami i punktami karnymi. 

 

Z-ca burmistrza odpowiedziała, że zwróci się do zarządcy drogi krajowej o oznakowanie 

poziome tego miejsca. Karanie za nie przestrzeganie zakazu lewoskrętu zależy od 

indywidualnego podejścia kontrolujących policjantów i od tego, jaka jest reakcja kierowców.  

 

Radna Ilona Skipor zapytała, czy są już wyniki kontroli z Urzędu Wojewódzkiego skarg 

napływających do Urzędu Miasta  jak i Rady Miasta  w 2014 i 2015 r. 

 

Z-ca burmistrza odpowiedziała, że jeszcze w tej sprawie nie ma informacji. 

 

Radny Maciej Sysa zadał pytania dot. regulaminu budżetu obywatelskiego i imiennego wykazu 

zespołu w  Urzędzie Miasta  ds. budżetu obywatelskiego. 

 

Skarbnik Grażyna Mela wyjaśniała, że nie ma przepisów o obowiązku konsultacji budżetu 

obywatelskiego i opracowania regulaminu tworzenia tego budżetu. Na temat zgłaszania 

propozycji do budżetu obywatelskiego ukazało się ogłoszenie w gazecie BIS,  na tablicy 

ogłoszeń Urzędu Miasta i stronie internetowej Miasta  Brzeziny w zakładce „budżet 

obywatelski”. 

  

Radny Maciej Sysa zapytał, na jakiej podstawie zgłaszano propozycje do budżetu 

obywatelskiego na 2015 r. i kto decydował o wybraniu projektów. Radny zwrócił się do z – cy 

burmistrza o udostępnienie dokumentów w tej sprawie.  

 

Radna Ilona Skipor przypomniała obecnym, że funkcjonowała zasada zgłaszania propozycji do 

budżetu obywatelskiego wyłącznie przez indywidualnych mieszkańców. Nie mogły zgłaszać  

propozycji wspólnoty mieszkańców. 

 

Radny Zbigniew Bączyński powiedział, że poprzednia ekipa rządowa PO – PSL zapowiadała 

zmiany w funkcjonowaniu samorządów. W projekcie zmian, jakie przygotowano były m.in. 

zmiany dot. finansów samorządów mieszkańców, w tym także budżetów obywatelskich a także 

zmiany dot. obsługi prawnej rad samorządowych. Projekt przewidywał wydzielenie części 

etatu dla obsługi prawnej rad. Ponieważ były to projekty, nie wiadomo, jak potraktuje je nowa 

władza, należy więc poczekać. 
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Wiceprzewodnicząca Rady oddała głos mieszkańcom.  

 

P. …………………  skrytykowała władze miasta za brak skuteczności w poprawie 

bezpieczeństwa mieszkańców Brzezin.  Skupiła się głównie na konieczności poprawy 

bezpieczeństwa pieszych przechodniów na najbardziej uczęszczanych ciągach 

komunikacyjnych w mieście, na których powinny zaistnieć regulacje świetlne na przejściach. 

Zwróciła się do radnych o skuteczniejsze oddziaływanie na  administrację miasta  i zarządców 

dróg krajowych i wojewódzkich. Zapytała radnego Krzysztofa Jeske, czy w sprawie 

sygnalizacji świetlnej na przejściu przy kościele są jakieś nowe wiadomości. 

 

Radny Krzysztof Jeske wyjaśnił, że odbyło się spotkanie z przedstawicielami O/GDDKiA i 

wizytacja przejść. Teraz oczekujemy na reakcję Dyrekcji Dróg Krajowych na nasze 

propozycje. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak zaproponował wyjazd delegacji 

Komisji Rewizyjnej do siedziby Oddz. Generalnej DDKiA w Łodzi w sprawie poprawy 

bezpieczeństwa pieszych na DK 72. 

 

Radna Ilona Skipor uzupełniła informacje radnych Krzysztofa Jeske i Tadeusza Klimczaka. 

Powiedziała, że reakcja przedstawiciela O/DDKiA oraz Komendy Wojewódzkiej Policji w 

Łodzi była pozytywna i przychylna wnioskom, z tym, że wyjaśniano, że decydentem finansów 

na krajowe inwestycje drogowe jest centrala w Warszawie. 

 

P. ……………  krytycznie odniosła się do projektów inwestycyjnych takich jak zaginione 

miasto i rewitalizacja parku miejskiego. Tereny, na których miałyby być dokonywane zmiany, 

powinny być chronione jako siedliska rzadkich gatunków ptaków. Park miejski powinien 

pozostać miejscem wypoczynku mieszkańców, bez hucznych imprez, rozświetlonej promenady 

i fajerwerków. Władza lepiej by zrobiła, gdyby zajęła się uregulowaniem Mrożycy, bo na 

terenie miasta  stała się otwartym ściekiem. 

 

Z-ca burmistrza odpowiedziała, że właśnie projekty, które wymieniła p. ……………. dotyczą 

ochrony przyrody. Tereny te należy chronić, ale powinny także służyć mieszkańcom, dlatego 

poprawić trzeba oświetlenie i odwodnienie  oraz ścieżki.  Wyjaśniła, że rzeka Mrożyca nie jest 

własnością miasta, tylko majątku państwa, jak wszystkie wody płynące  i zarządza nią 

Wojewódzki Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak jest zdania, że w środku miasta  nie 

robi się rezerwatów przyrody. Park powinien służyć mieszkańcom  nie tylko do wypoczynku, 

ale też dla rozrywki. Park jest też dobrym miejscem dla odbywających się tam corocznie Dni 

Brzezin. 

 

P. ………………  polemizowała z poprzednim poglądem. Jej zdaniem formuła Dni Brzezin, 

które odbywały się ostatnio w parku powinna zostać zaniechana. Jest to wydawanie 

publicznych pieniędzy na autopromocję burmistrza. Nie przekłada się to na rozwój miasta, 

które raczej ulega degradacji. Powiatowi udało się zniszczyć liceum, coś dziwnego stało się z tą 

szkołą . Kiepsko wygląda  nasze powiatowe miasto, które się degraduje zarówno pod 

względem estetycznym, jak i bezpieczeństwa obywateli. Do końca kadencji zostało ze trzy lata, 

być może władzom uda się zniszczyć to miasto do końca. 
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Wiceprzewodnicząca rady Zofia Krawczyk zareagowała na powyższe słowa mówiąc, że p. 

………….. ma prawo do swojego poglądu, słowa są gorzkie i do przemyślenia, ale ta ocena 

jest zbyt surowa i do końca nieprawdziwa. 

 

P. ……………….. powiedziała, że tu mieszka i widzi, że władze nie robią nic dla  rozwoju 

tego miasta  a promują pomysły, które nie mają nic wspólnego z rzeczywistością. 

 

Radny Zbigniew Bączyński powiedział, że nie zgadza się z opinią p. …………., że powiat 

niszczy swoją szkołę. Nabór do liceum, to nie jest wybór władz powiatowych, lecz dzieci i ich 

rodziców. Wybierają oni szkoły o dużym prestiżu i lokujące się na wysokich miejscach w 

rankingu szkół. Poprawiła się komunikacja z Łodzią,  inne są aspiracje młodzieży. Zbliża się 

100- lecie brzezińskiego liceum, powiat przeznacza duże środki na jego utrzymanie. Mimo 

nauczania 4 języków,  subwencji 700 tys. zł. i promocji, do naszego liceum zgłaszają się 

pojedyncze dzieci. Zamiast 3 klas, powstanie jedna. Nie zależy to więc od władz powiatu. 

Ocena p. …….. jest dla władz powiatu krzywdząca. 

 

Radna Ilona Skipor powiedziała, że nasze liceum nie ma możliwości utrzymania się bez 

kierunków będących „na topie”. 

 

Mieszkanka ul. Mickiewicza …………..  stwierdziła, że park z zalewem na Mrożycy i wyspą 

jest  miejscem wielu ptaków chronionych, które tu żerują i w czasie gniazdowania nie powinno 

się  zakłócać im spokoju, kosić trawy na wyspie, grodzić wyspy, organizować hałaśliwych 

imprez, z fajerwerkami czy lampionami, stosować agresywnego oświetlenia.  

Drugi temat dotyczył kosztów wykonania wizualizacji targowiska miejskiego. 

 

Z-ca burmistrza  odpowiedziała, że nie było specjalnego zlecenia na wizualizację rynku. 

Plastyk wykonał  ją w ramach innych zleconych z Urzędu Miasta  prac. 

 

P. ………………. zarzuciła radnym, że nie interesują ich losy mieszkańców poszkodowanych 

w wyniku kataklizmu z kwietnia 2015 r.  Powiedziała, że radni są dalecy od problemów ludzi, 

nie reagują na niezawinione przez nich pogorszenie warunków życia. Powiedziała, że w ich 

kamienicy zrobiło się szambo, gdzie gromadzą się wody opadowe i ścieki, jest zgnilizna i fetor 

nie do wytrzymania. Miasto – właściciel kanalizacji deszczowej nie dbał o jej stan techniczny a 

radni nie reagowali.  

 

Radna Ilona Skipor potwierdziła słowa mieszkanki dot. fatalnych warunków sanitarnych w 

kamienicy przy ul. Mickiewicza 10. 

 

P. ……………. powiedziała, że tragiczna sytuacja w kamienicy, w której mieszka polega na 

zagrożeniu zawaleniem się stropów. Namoknięte fundamenty mogą nie utrzymać ścian 

nośnych i stropy mogą się zawalić, pierwszy nad piwnicami już nie utrzymuje się i dlatego  

zarządca budynku zamknął piwnice po zalaniu i nie ma do nich dostępu.  Mieszkańcy muszą 

nosić węgiel w torbach. Na remont stropu nadal nie ma pieniędzy, a miasto nie poczuwa się do 

usunięcia tego stanu rzeczy, za który odpowiada z tytułu zarządzania kanalizacja deszczową 

uszkodzoną w wyniku zaniedbań miasta. Oskarżyła radnych o to, że nic nie robią dla 

mieszkańców, tylko potrafią podnosić ręce w głosowaniu za pomysłami burmistrza i to im 

wychodzi najlepiej. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła zastępcę burmistrza, aby odniosła się do możliwości 

wykonania inwestycji, bądź remontu budynku przy ul. Mickiewicza 10. 
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Z-ca burmistrza  Justyna Nowak powiedziała, że nie można wprowadzić zadania 

inwestycyjnego, tam gdzie powinien być remont polegający na wymianie stropu. Budynek nie 

jest własnością miasta , tylko TBSu i wspólnoty. Nie możemy inwestować w nieswój majątek. 

 

P. …………….. powiedział, że ścieki płynące kanałem otwartym od ul. Dąbrowskiego a 

później kanałem do centrum miasta osadzają się w piwnicach budynków przy ul Mickiewicza 

10 i 24. Temperatura na zewnątrz jest dodatnia. Ostrzegł, że wylęgają się już muchy i może 

wystąpić zagrożenie epidemiologiczne. 

 

Radny Dariusz Guzek zapytał, czy istnieje inna forma przekazania środków  dla TBS na 

remont zagrożonego stropu? 

 

Skarbnik wyjaśniła, że mieszkańcy powinni złożyć wniosek o dotację na remont zabytku.  W 

marcu dotacja mogłaby być uchwalona w wysokości do 50 % kosztów, resztę musiałaby 

pokryć wspólnota  i TBS. Ale jak dotąd taki wniosek nie wpłynął do Urzędu Miasta. 

 

Radny Maciej Sysa zapytał, czy przekazane środki do  spółki TBS mogły by być oznaczone na 

konkretny cel? 

 

Skarbnik odpowiedziała, że nie można we wniosku wskazać celu. Taki wniosek powinna 

złożyć wspólnota. Miasto deklarowało swoją pomoc w napisaniu wniosku  ale nikt się nie 

zgłosił. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak domagał się odpowiedzi, dlaczego nie 

ma jeszcze wniosku, skoro 2- 3 miesiące temu była mowa  o tym na sesji Rady Miasta. 

 

P. ……………… wyjaśniła, że mieszkańcy byli o takiej możliwości poinformowani, jednak 

nie dysponują taką kwotą, aby wyłożyć na remont stropu.  Fundusz remontowy, który był 

zgromadzony został wykorzystany wcześniej na remont dachu. To dlatego mieszkańcy nie 

zdecydowali się wystąpić o dotację na remont zabytku, bo nie dysponują środkami na wkład 

własny. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak zapytał, czy jest możliwość 

przeniesienia mieszkańców  z ul. Mickiewicza 10 do nowego budynku komunalnego?    

 

Radny Maciej Sysa zaproponował wykupienie mieszkań prywatnych w tym budynku przez 

spółkę TBS, tylko trzeba by było uzgodnić to z właścicielami mieszkań, czy są skłonni 

odsprzedać swoje lokale na rzecz spółki TBS. 

 

Radny Dariusz Guzek zapytał, czy nie można wpłynąć na spółkę TBS aby przeprowadziła 

remont w swoim budynku? 

 

Radna Ilona Skipor dopowiedziała, że  w kasie spółki TBS też może nie być wolnych środków. 

 

Mieszkaniec osiedla przy ul. Polnej ……….. zapytał, czy na sali jest radny z jego okręgu 

wyborczego? 

 

Radny Zbigniew Bączyński odpowiedział, że został z tego okręgu wybrany do Rady Miasta, 

ale to nie oznacza, że jest przywiązany do tego okręgu wyborczego. Jest po prostu radnym 
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miasta  Brzeziny. Każdy radny, gdy zwrócą się do niego mieszkańcy miasta  jest władny 

reprezentować jego interesy. 

 

P. ……………. powiedział, że od dłuższego czasu obserwuje zachowania radnych i jest 

rozżalony, bo tu nic się nie dzieje. Niektórzy radni nawet dobrze się bawią. Brak jest 

kanalizacji sanitarnej w części miasta, istniejąca kanalizacja deszczowa  jest niesprawna. Pod 

względem zatrucia środowiska Brzeziny doganiają Katowice, nie ma tu godziwych warunków 

życia i niewiele się robi dla ich poprawy. Brzeziny jego zdaniem są czarną dziurą, która się 

powiększa. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak zapytał p. ……………  (cyt.)  „skoro 

pan jest tak aktywny w swoim środowisku, to dlaczego pan nie startował w ostatnich wyborach 

samorządowych? Mógłby pan wziąć sprawy w swoje ręce. Wtedy by pan zobaczył, że są 

rzeczy, na które pojedynczy radny nie ma wpływu”.  

 

P. ………….. odpowiedział, że radni są reprezentantami mieszkańców i powinni 

reprezentować ich problemy wobec administracji. Zapytał, jaki jest powód nagłego 

kanalizowania ul. Leśnej i Małczewskiej? Śledzi dokładnie plany inwestycyjne miasta  i spółek 

i jakoś nie dostrzegł, aby to zadanie było wcześniej przedmiotem decyzji Rady. Zapytał, czy w  

planach inwestycyjnych spółki ZUK była kanalizacja sanitarna ulic Małczewskiej i Leśnej? 

 

Z-ca burmistrza Justyna Nowak wyjaśniła, że na 2016 rok zgłosiliśmy do Wojewody  

zapotrzebowanie na środki popowodziowe w wysokości 2 mln zł, które będą przeznaczone na 

remont kanału deszczowego. 

 

P. …………… zapytał, na co będą przeznaczone środki w wysokości 100 tys. zł?. 

 

Z-ca burmistrza wyjaśniła, że są to środki tylko na remont chodnika w ul. Dąbrowskiego. W 

ramach wolnych środków będziemy w roku bieżącym czyścić rowy i wymieniać oprawy 

oświetleniowe przy ul. Dąbrowskiego. 

 

Mieszkaniec ul. Cichej …………. wnioskował wykonanie odwodnienia terenu osiedla, bo przy 

ul. Wesołej i Cichej w ogóle nie ma rowów odpływowych. Bez uregulowania spływu wód 

powierzchniowych na ulicach osiedla cały czas będzie błoto. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Klimczak wyraził pogląd, że w marcu przyjęty 

powinien być – zgodnie z obietnicą burmistrza - harmonogram kolejności remontów i 

inwestycji na drogach nieulepszonych. 

 

P. ………….. powiedział, że z niecierpliwością oczekuje na ten harmonogram i uważa, że ulice 

osiedla przy Polnej będą w nim uwzględnione. 

 

Radny Zbigniew Bączyński powiedział, że władze miasta muszą mieć jasną wizję jego rozwoju 

(a wizjonerem u nas jest burmistrz) i patrzeć na miasto kompleksowo. Skoro w planie 

inwestycji są ulice Małczewska i Leśna, to położenie tylko dywanika asfaltowego, bez 

zrobienia kanalizacji, jest nielogiczne. 

 

P. ……………. apelował do burmistrza  i Rady Miasta o transparentność priorytetów i procesu 

inwestycyjnego.   
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15. Zakończenie sesji 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad XXI sesji,  prowadząca posiedzenie Zofia Krawczyk 

zamknęła je o godz. 18.40. 

 

 

Protokołował: 

Janusz Sidor 

 

                                                                                              Wiceprzewodnicząca Rady  

   

                                                                                                        Zofia Krawczyk 


